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>>  Monogràfic especial
Alumnes de P3.P. 14 i 15

L’Entitat Metropolitana del
Medi Ambient (EMMA) està
duent a terme la neteja de la
llera del  Ripoll des del pont
de la C-17 fins a la desembo-
cadura en el riu Besòs. L’actua-
ció consisteix a eliminar els re-
sidus sòlids que hi ha i, a con-
tinuació, aplanar el terra amb
una màquina amb l’objectiu
d’augmentar la capacitat hi-
dràulica del Ripoll per evitar
que, en cas de pluja intensa, hi
hagi desbordaments. La inter-
venció s’està fent fora de l’èpo-
ca de nidificació, per no afec-
tar negativament la repro-
ducció de les aus que hi viuen.

Josep M. Juan-Torres, fill adoptiu de Montcada des de fa 8 anys, ha estat distingit per l’Ajuntament
amb la Medalla de la Ciutat per la seva tasca com a rector i com a ciutadà implicat en els
moviments cívics i socials del municipi. La distinció li va ser concedida el passat 17 de setembre.

RAFA JIMÉNEZ
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TANCAMENT DE LA INCINERADORA

Una festa popular posarà fi a més de
deu anys de mobilitzacions ciutadanes
Els treballadors de la planta opinen que el tancament és un error i demanen que no se celebri la clausura del forn

 >> Els ponents participants a l’acte que es va fer a l’Auditori el passat 18 de setembre

MARIO AZAÑEDO

Sota el títol, Incineradora, adéu siau,
entitats ecologistes i la FAVMiR
van fer el 18 de setembre a
l’Auditori una xerrada festiva per
celebrar el tancament de la plan-
ta de residus sòlids urbans de la
Ferreria. A l’acte van ser-hi pre-
sents el Grup de Medi Ambient
de Montcada-Ecologistes en
Acció, Greenpeace, Depana, el
Cepa, la FAVMiR, històrics mi-
litants locals del moviment anti-
incineradora, l’alcalde César Ar-
rizabalaga i la directora general
de Medi Ambient, Genoveva
Català. El tancament de la inci-
neradora és, segons el Grup de
Medi Ambient-Ecologistes en
Acció de Montcada i Reixac,
“una victòria de la societat ci-
vil després de 14 anys de mo-
bilitzacions sense desme-
rèixer el paper de les institu-
cions”. Maria Vide, portaveu
del col·lectiu, va repassar les ac-
cions iniciades des de principi dels

90 i va recordar que “Montcada
ha estat un referent en la lluita
antiincineració a Catalunya i
a l’estat espanyol”. Els eco-
logistes van demanar a les admi-
nistracions “compromís i co-
ratge per aplicar polítiques
d’eficàcia mediambiental amb
la complicitat i la respon-
sabilitat de la ciutadania”

Rebuig a la incineració.

Des de la Conselleria de Medi
Ambient, Català va recalcar el
compromís del govern tripartit
en l’oposició a la incineració com
a forma d’eliminació de residus.
La directora general va recor-
dar que la política de la Genera-
litat se centra en una nova edu-
cació ambiental i, sobretot, en la
innovació, apostant per invertir
en instal·lacions modernes i netes.
Per la seva banda, l’alcalde va
agrair al moviment veïnal i
ecologista la seva constància des
de 1992 en la defensa del tan-
cament de la incineradora, que

lluís maldonado
montcada

‘Incineradora, adéu siau’
Ecologistes i la FAVMiR celebren el tancament però alerten que la lluita continua

juntament amb el plantejament
d’alternatives proposades per
l’administració, com la construc-
ció de l’Ecoparc, la recollida se-
lectiva i l’educació ambiental, han
fet possible la clausura definiti-
va del forn. Arrizabalaga va re-
cordar que el municipi és “pio-
ner en l’aplicació de polítiques
mediambienals” en al·lusió a la
recollida de brossa orgànica,
pedagogia, divulgació i cons-
cienciació, i va demanar el “com-
promís social per pensar pro-
postes de futur” i que “tots els
ajuntaments facin els deures
en matèria de la recollida se-
lectiva”. Els portaveus dels
col·lectius ecologistes Green-
peace, Depana i CEPA van co-
incidir a assenyalar que el tan-
cament del forn és una batalla
més guanyada en la lluita contra
la incineració, tot i que van pun-
tualitzar que aquesta no s’ha
acabat. L’acte va cloure amb
una performance teatral del
grup montcadenc, Dèria Teatre.

pilar abián
montcada

 >> Protesta dels treballadors davant de l’Auditori Municipal

Després de més de deu anys de
mobilitzacions locals la planta
incineradora de residus sòlids
urbans de la Ferreria va tancar
el 30 de setembre les seves por-
tes. La instal·lació, propietat de
l’Entitat Metropolitana del Medi
Ambient (EMMA), serà des-
mantellada i posada a la venda.
Durant 29 anys el forn ha cre-
mat 50.000 tones anuals de dei-
xalles que ara es tracten a l’Eco-
parc 2, també en el terme muni-
cipal. El tancament de la incine-
radora va ser un dels compro-
misos que va adquirir l’EMMA
amb l’Ajuntament quan es va
decidir construir la nova planta
de residus. Per celebrar la fita
aconseguida després de més
d’una dècada de mobilitzacions,
l’Ajuntament organitza el 3
d’octubre una festa popular al
voltant de la incineradora que
comptarà amb la presència del
conseller de Medi Ambient i
Habitatge, Salvador Milà (ICV-
EUiA). La matinal inclou una
cercavila que sortirà a les 11.30h
de la plaça de l’Església, par-
laments d’autoritats, l’espectacle
de la companyia Vent del Nord
i una botifarrada que sufraguen
els consistoris de Montcada, Cer-
danyola i Ripollet.

Opinions contraposades.

Tot i que la fi de la instal·lació
s’ha estat planificant des de fa
quatre anys, els 17 treballadors
de la incineradora no es resig-
nen al tancament, que qualifiquen
d’“error i despropòsit” i, per
això, es van manifestar en l’acte

fet a l’Auditori el passat 18 de
setembre. Segons els empleats, la
planta no està obsoleta i sempre
ha funcionat correctament i ha
complert amb les normatives
mediambientals. Els treballadors
asseguren que la mesura ha afec-
tat negativament la plantilla amb
prejubilacions, recol·locacions en
altres llocs de treball de l’empre-
sa TERSA i el comiat de 7 per-
sones. El portaveu dels empleats,
Alessandro Leota, defensa la
incineració com un sistema efi-
caç i eficient per a l’eliminació
dels residus i creu que s’ha mani-
pulat l’opinió pública amb in-
formacions falses amb l’objec-
tiu de clausurar el forn. Leota
considera que el tancament res-
pon a un “interés polític i no
pas social” i demana a la po-
blació que no vagi a la festa.
Malgrat l’oposició dels treballa-
dors, l’Ajuntament no renuncia
a celebrar la clausura. L’alcalde,
el socialista César Arrizabalaga,
assegura que “el tancament no
és fruit d’un caprici, sinó
d’una planificació basada en
la construcció de l’Ecoparc
2 com a alternativa al tracta-
ment dels residus”. Arriza-
balaga ha afegit que TERSA es
va comprometre a recol·locar
els treballadors de la planta i,
segons les informacions de què
disposa l’Ajuntament, s’ha ne-
gociat particularment amb
cadascú d’ells el seu futur labo-
ral. L’edil també ha demanat
respecte per al poble de Mont-
cada i Reixac que, en la seva
opinió, “es mereix poder ce-
lebrar una festa que respon a
molts anys de lluita”.

MARIO AZAÑEDO
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L’EMMA neteja la llera per augmentar
el cabal i prevenir possibles aiguats

La intervenció s’ha fet al setembre per no afectar negativament la nidificació de les aus que viuen a l’entorn del riu

ACTUACIÓ AL RIPOLL

pilar abián
montcada

PILAR ABIÁN

 >> Neteja de la llera a l’alçada del pont de la C-17, a pocs metres de la riera de Sant Cugat

Grups de voluntaris analitzen els rius i torrents

L’Entitat Metropolitana del
Medi Ambient (EMMA) està
duent a terme la neteja de la llera
del  Ripoll des que connecta amb
la riera de Sant Cugat fins a la
desembocadura en el Besòs.
L’actuació es financia amb di-
ners de l’Agència Catalana de
l’Aigua (ACA) i continuarà a mit-
jan octubre al torrent de Can
Fàbregas, des de la carretera de
Vallençana fins al Besòs. L’Ajun-
tament ha estat qui ha prioritzat
els punts a netejar i, des del
Departament de Medi Ambient,
s’encarrega de vetllar perquè la
intervenció es faci correctament.

Més capacitat. La neteja de
la llera del Ripoll es va iniciar a
mitjan setembre pel marge
esquerre des del pont de la C-
17 cap a la desembocadura en
el Besòs. L’actuació consisteix a
eliminar els residus sòlids que hi
ha i, a continuació, aplanar el
terra amb una màquina. Es
mantenen vegetacions com el
canyissar i les petites platges que
actuen com a lloc d’estada d’aus.
Segons ha explicat el tècnic de
Medi Ambient, Claudio Mar-
cos, “l’objectiu de la neteja és
augmentar la capacitat hi-
dràulica del Ripoll per evitar
que, en cas de pluja intensa,
hi hagi desbordaments”.
Marcos ha apuntat que la inter-
venció s’ha fet al setembre, fora
de l’època de nidificació, per no
afectar negativament la repro-
ducció de les aus que hi viuen.
Un cop s’hagi fet la neteja de la
llera del Ripoll es durà a terme
l’arranjament del torrent de Can
Fàbregas que va des del Tennis
Reixac fins al Besòs passant per
una zona d’horts.

Època de
migracions

 >> Explicacions sobre les dades a recollir
 >>Anàlisi de l’aigua i de
la vegetació de la llera  >> A la recerca d’invertebrats

FOTOS: PILAR ABIÁN
En el marc del Projecte Rius que
impulsa l’ong Associació Hàbitats
i que compta amb el suport de
l’Ajuntament, una dotzena de grups
de voluntaris de la ciutat s’en-
carregarà d’analitzar a la tardor i a
la primavera els rius i torrents del
terme municipal. Els grups són
heterogenis, des de famílies, fins a
AV, passant per entitats com El Cim
o professors i alumnes dels IES.
A tots els uneix un interès comú:
la possibilitat d’apropar-se a un
entorn natural com és el riu i con-
tribuir, en la mida del possible, a
la seva millora. Per a Ramon Rafi,
es tracta d’“una experiència en-
riquidora”. Amb la seva família i uns amics, Rafi estudiarà les
característiques de 500 metres d’un tram del Besòs. Analitzarà la
qualitat de l’aigua i descriurà la llera i el seu entorn tant vegetal com
animal. Totes les dades quedaran recollides en un dossier que

posteriorment lliurarà a Hàbitats. La tasca no és gens difícil, es fa en
un sol dia i els voluntaris disposen del material necessari per dur-la a
terme. Els grups o ciutadans que estiguin interessats a participar-hi es
poden posar en contacte amb Medi Ambient (935 726 474). PA

El 25 de setembre és una data
propícia per observar les aus
migratòries que passen per
Montcada i Reixac. Milers
d’ocells volen pel cel del mu-
nicipi en el seu trajecte cap als
aires més càlids d’Àfrica. Amb
l’objectiu d’observar el movi-
ment de les aus migratòries,
el Servei de Medi Ambient va
organitzar una sortida guiada
al poblat ibèric de les Maleses
–imatge de la fotografia supe-
rior. LR

CLAUDIO MARCOS
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Futura rotonda a la N-150,
a l’alçada dels blocs Sivis

>> Plenari de la Mancomunitat

pilar abián
montcada

PILAR ABIÁN

 >> Lloc on es construirà la rotonda a la N-150

La Mancomunitat de Montcada
i Reixac, Cerdanyola i Ripollet
ha obtingut una subvenció dels
Fons Feder de la UE de 160.000
euros per a la construcció d’una
rotonda a la N-150 a l’alçada
dels blocs Sivis, en el límit entre
els tres municipis. El projecte,
que es podria dur a terme al
2005, està pressupostat en
320.000 euros, de manera que
l’altre 50% de la inversió neces-
sària l’hauran d’aportar els tres
ajuntaments. D’altra banda, la
Mancomunitat ha rebut una
altra subvenció de la Generalitat
mitjançant el Pla Únic d’Obres i
Serveis (PUOSC) per a l’ade-
quació de l’antiga seu de la Creu
Roja com a seu social definitiva
de l’organisme municipalista,
per un valor de 52.200 euros.

Autobús. En l’últim Ple de la
Mancomunitat, fet a Montcada
el passat 22 de setembre amb
assistència de l’alcalde mont-
cadenc, César Arrizabalaga
(PSC), l’alcalde de Ripollet, Juan
Parralejo (PSC) i el de Cerda-
nyola, Antoni Morral (ICV-

EUiA), també es va informar
del vistiplau de la Generalitat a
la proposta municipal de posar
en marxa una línia d’autobusos
que uneixi Montcada, Ripollet i
Cerdanyola fins a la Universitat
Autònoma de Barcelona i Sant
Cugat. Els edils es van mostrar
satisfets de l’anunci de la
Generalitat tot i que han avançat
que s’entrevistaran amb el direc-
tor general de Transports, Manel
Nadal, per negociar que la línia

no suposi cap cost per als
ajuntaments. “Entenem que la
línia serà rendible i que no ha
de significar una càrrega
econòmica per a les arques
municipals”, va dir Arriza-
balaga.
Tots tres alcaldes també van in-
formar que han sol·licitat una
reunió per parlar amb la conse-
llera de Sanitat, Marina Geli,
sobre la construcció  d’un hos-
pital comarcal.

en 2 minuts...
Canvi a la presidència de CDC

Participació local al Congrés del PP

El montcadenc Joan Carles Paredes, de
33 anys, és el nou president de l’executiva
de Convergència Democràtica de
Catalunya (CDC) a Montcada i Reixac,
en substitució d’Antònia Bofill, regidora
a l’Ajuntament. Paredes va ser president
local de la Joventut Nacionalista de
Catalunya (JNC) entre el 1992 i el 2000,
també va estar al capdavant de la secció
comarcal de la JNC i sempre ha estat
vinculat a l’executiva. Un dels objectius
que es planteja com a nou president de
CDC és “adaptar el partit a la realitat actual per donar
resposta a les problemàtiques del municipi”. LR

Els dos regidors montcadencs del PPC assistiran al XVè
Congrès Nacional del PP a Madrid a principi d’octubre. El
portaveu del grup municipal, Teodoro García, participarà en la
ponència econòmica Mantenir l’ambició de la plena ocupació. Mentre
que la regidora i diputada al Parlament de Catalunya, Eva García,
prendrà part en la ponència Compromesos amb les persones. LR

�

�

LAURA GRAU

Visita de l’alcaldessa de Pasaia
L’alcaldessa de Pasaia (Guipúscoa), Izaskun Gómez –a la dreta
de la imatge–  acompanyada de la regi-
dora de Treball, Joventut i Esports del
mateix municipi, Lore Suárez, va visi-
tar el passat 29 de setembre l’Ajunta-
ment retornant la visita que li va fer
anteriorment l’alcalde de la ciutat, Cé-
sar Arrizabalaga. Pasaia és una localitat
costanera de 20.000 habitants amb el
port comercial més important de la
província. La major part de la població
es dedica a aquesta activitat. LR

�

PILAR ABIÁN
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taulell d’anuncis gratuïts Informació:
93 572 64 91

Pintor decorativo. Pintor/estucador, interior/
exterior, torres, pisos, locales. 93 575 0 652 80
34 44.
Vendo piso planta baja en Terra Nostra.
Seminuevo con dos habitaciones y 50 m2 de
patio. Para entrar a vivir. 93 575 06 24,
Señora se ofrece para trabajar. Por horas o
jornada completa en limpieza o ayudante de
camarera. Papeles en regla. Zoila. 627 89 05
69 / 676 54 91 34
Vendo piso en Pla d’en Coll. 100m2

seminuevo, tot exterior, pàrquing. 4

només particulars

habitacions, 2 banys, balcó. 282.475 euros (47
milions de pta). 639 43 89 13. Asun.
Se necesita ayudante de peluquería. Para
fines de semana. 93 564 82 83.
Busco trabajo como canguro. Señora,  o en
labores del hogar. 935 754 300.
Cotxe en venda. Golf TDI, impecable, se-
minou, full equip. Tel. 620 992 410.
Oferta laboral. Es necessita mitja oficiala de
perruqueria per a la zona del Pla d’en Coll. Tel.
935 753 656.
Vendo casa. En La Victoria (Córdoba) 93 564

57 97. Josefa Montero.
Masajista a domicilio. Tel. 657 225 985.
Peluquería precisa personal. 93 572 42 09.
Preguntar por Sílvia.
Apartamento en venta en Salou. En el centro.
2 habitaciones, comedor cocina y baño
completo. Piscina y jardín comunitarios.
130.000 euros. Tel. 93 564 67 23
Se ofrece ayudante de cocina. Con
experiencia. Telf: 935 752 719
Alquilo apartamento. En Blanes los Pinos,
segunda linea de mar, a 150m. de la playa,
una habitació doble, sofá cama, terraza y
piscina... Fines de semana, semanas y meses.
Económico. Tel. 665 819 400.

>> Programa Xec servei

L’SPE preveu repartir 4.000
talons més entre els usuaris
pilar abián
redacció

 >> Portada de la Guia web 2004-5

LAURA GRAU

 >> Els serveis de neteja de la llar i suport familiar són els més sol·licitats

Surt al carrer la tercera
edició de la Guia web

LAURA GRAU

laura grau
redacció

Més de 2.000 empreses catalogades en el directori

Ja ha sortit al carrer la tercera
edició de la Guia Web, que es
va  presentar el passat 21 de se-
tembre a la sala de cursos de
l’Ajuntament. A l’acte van assistir
l’alcalde de Montcada i Reixac,
César Arrizabalaga (PSC), el
president de l’Àrea Econòmica,
Joan Maresma (CiU), el regidor
de Promoció d’Ocupació, Fran-
cisco Hierro (PSC) i el gerent de
Guia Web, Jordi Marín. La Guia
Web és un aparador exhaustiu,
real i actualitzat de l’activitat em-
presarial del municipi. Recull els
noms, adreces, telèfons i webs
de més de 2.000 empreses cata-
logades en 400 activitats diferen-
ciades. El regidor de Promoció
Econòmica, Francisco Hierro
(PSC), va destacar que la publi-
cació “s’ha consolidat com un
aparador del teixit empresa-
rial fora del municipi”.
De la Guia Web se n’han fet
4.000 exemplars en suport pa-
per que es distribuiran de for-
ma gratuïta en els equipaments
municipals, punts habituals i
anunciants. També es pot con-
sultar des de la web montcada.org.

La guia virtual rep prop de
2.000 visites al mes. Les princi-
pals novetats d’enguany han estat
la modificació de la portada, la
inserció de nous epígrafs i de
barris i polígons com a dades
complementàries. Per a Arriza-
balaga, la Guia Web és una eina
molt necessària per a un muni-
cipi com Montcada, “situat en
un enclau estratègic a cavall
del Barcelonès i el Vallès”.
L’elaboració de la publicació ha
comptat amb el suport del
Servei de Promoció Econòmica
(SPE) de l’Ajuntament que ha
aportat 10.000 euros.

El programa Xec servei que va
posar en marxa el Servei de
Promoció Econòmica (SPE) de
l’Ajuntament a principi d’any
continua endavant amb l’objec-
tiu de repartir 4.000 talons entre
els usuaris que els sol·licitin. Des
del gener i fins a l’actualitat se
n’han repartit 1.200 i s’han creat
5 nous llocs de treball. El Xec
servei es va posar en marxa amb
un doble objectiu: donar suport
a les famílies en tasques domi-
ciliàries i facilitar la incorporació
de les dones al mercat laboral.
El programa consisteix a sub-
vencionar amb un taló de 3 euros
la contractació de serveis a domi-
cili d’un seguit d’empreses ho-
mologades per l’Ajuntament. Els
veïns poden obtenir els xecs a la
seu de l’SPE (Alt de Sant Pere,
73) juntament amb una llista de
les firmes que presten els serveis.

Bona acceptació. Durant
els primers 10 mesos de funciona-
ment de la iniciativa, la major
part de la demanda dels usuaris
s’ha centrat en els àmbits d’assis-
tència familiar per atendre per-
sones grans i infants i fer tasques

de neteja de la llar. El responsa-
ble tècnic del programa, Jonathan
Triviño, ha indicat que a final
d’any es farà públic un estudi so-
bre el funcionament del mateix
que sufragarà la Generalitat de
Catalunya. Tot i no tenir dades
exhaustives, Triviño considera
que hi ha un bon nivell d’accep-
tació del Xec servei entre la ciuta-
dania i que la majoria dels usuaris
es manifesten satisfets de l’oferta.
“És un programa molt agraït,
ja que rebem la felicitació
d’usuaris que ens diuen que
els xecs ajuden moltes famí-
lies”, explica Triviño.

En el marc del Xec servei, l’SPE
organitza un seminari el proper
27 d’octubre titulat Els serveis
domiciliaris, una opció laboral de futur,
subvencionat pel programa
Nous filons d’Ocupació. Es
faran tres ponències sobre les
sortides professionals dels serveis
a domicili, l’economia sub-
mergida i l’autoocupació. D’al-
tra banda, el pròxim 11 de
novembre tindrà lloc un fòrum
a l’SPE sobre l’ocupació. Les
persones interessades a participar
en qualsevol de les jornades
esmentades es poden informar
al telèfon 935 648 505. El Parc de

Collserola es
podria ampliar

Trasllat per
obres de

l’Escola d’Adults
Les classes que l’Escola d’Adults
ofereix al centre cívic Ramon
Balsalobre de Can Sant Joan es
traslladaran provisionalment a
l’IES Montserrat Miró, mentre
es facin les obres de remodelació
del centre. Atès que el període
de matriculació continua obert,
els interessats s’han d’adreçar al
casal Ramon Balsalobre, els
divendres de 15 a 17.30h o bé al
telèfon 935 643 001. La
remodelació del casal Balsalobre
se subvenciona amb fons del
Catàleg d’Actuacions de l’Àrea
Metropolitana (CAME). LR

El vicepresident executiu del
Consorci del Parc de Collserola,
Josep Perpinyà, es va entrevistar
el passat 23 de setembre a
l’Ajuntament amb l’alcalde de
Montcada, César Arrizabalaga, i
altres regidors que van aprofitar
la trobada per traslladar a Per-
pinyà projectes com la recupe-
ració i la incorporació del Turó
al Parc de Collserola. El vicepre-
sident del Patronat va  indicar que
ara és el moment de posar so-
bre la taula aquest punt perquè
s’ha obert un debat sobre la
possible ampliació del parc. LR

La direcció anuncia acomiadaments
amb 18 entitats bancàries d’Itàlia
per un total de 197 milions d’eu-
ros, que asseguren el futur del
grup però no pas el de la planta
montcadenca, l’única que l’em-
presa italiana té fora del seu
territori. El comitè d’empresa
creu necessari que s’especifiqui si
la planta local s’inclou en el nou
pla industrial d’IAR. Juan Car-
los Vicente, de CCOO a IAR,
afirma que “els treballadors
s’oposen amb rotunditat a les
propostes de la direcció”.

>> Incertesa sobre el futur d’IAR Siltal

La direcció d’IAR Siltal, amb
una planta al polígon Pla d’en
Coll, ha anunciat al comitè
d’empresa que en breu presen-
tarà un expedient de treball que
suposarà l’acomiadament d’una
part de la plantilla. La multina-
cional italiana també ha demanat
un temps prudencial per valo-
rar si la fàbrica local és viable.
Davant d’aquesta situació i la
manca d’informació, els treba-

lladors d’IAR Siltal han convocat
dues jornades de vaga els dies 4
i 5 d’octubre. Les aturades de
l’última setmana de setembre  es
van ajornar com un acte de bona
voluntat per part dels 450 em-
pleats a l’espera de rebre més
informació sobre el futur de la
factoria montcadenca.  La mul-
tinacional italiana IAR Ibèrica,
l’antiga Ignis, es dedica a la fabri-
cació de frigorífics. El passat 22
de setembre, la companyia va
signar un acord de finançament

sílvia alquézar
redacció



71a quinzena
octubre 2004notícies

en 2 minuts...

Abandonament d’un nadó�

Visita del govern municipal
a la urbanització de l’Estany

 >> La delegació va ser rebuda pels representants de la comunitat

pilar abián
l’estany de gallecs

SÍLVIA DÍAZ

�Tiroteig amb arma de foguejament

El 17 de setembre va ser detinguda a Montcada i Reixac la
mare de la nena acabada de néixer que va ser abandonada el
dia abans a la nit en un portal del carrer Canuda de Barcelona
amb una nota en la qual la dona es disculpava per la seva deses-
perada acció. Fonts de la Prefectura Superior de Policia de Ca-
talunya van informar que la detinguda és una jove equatoriana
de només 19 anys que ja té dos fills més. Els investigadors del
Grup d’Agressions Sexuals van localitzar la dona en un locutori
de la ciutat. El nadó es troba en bon estat i sota la tutela de
l’Oficina d’Atenció al Menor de la Generalitat. LR

Un individu que encara no ha estat indentificat va provocar el
22 de setembre al voltant de les 18h un episodi de pànic a la
rambla dels Països Catalans en treure una pistola i disparar contra
un altre home. La Policia Local ha confirmat que l’arma era de
foguejament i que els protagonistes de l’acció, dos homes pre-
sumptament de nacionalitat marroquina, van fugir en sengles
vehicles. La investigació la duu a terme la Policia Nacional. LR

Curs sobre la violència domèstica�
Agents de la Po-
licia Local han fet
durant el mes de
setembre un curs
de 16 hores que
ofereix la Dipu-
tació de Barcelona
sobre l’atenció a
víctimes de la vio-
lència domèstica.
Actualment els
agents del cos ja
fan les primeres diligències quan es detecta un cas d’aquestes
característiques abans de traslladar-lo a la comissaria. Els agents
estan obligats a actuar d’ofici, malgrat que la víctima no vulgui
posar denúncia. LR

LLUÍS MALDONADO

Una delegació del govern mu-
nicipal integrada per regidors
del PSC, CiU i ICV-EUiA i en-
capçalada per l’alcalde, César
Arrizabalaga (PSC), va visitar el
29 de setembre la urbanització
l’Estany de Gallecs, que pertany
administrativament. La urba-
nització ocupa part de les 45
hectàrees del terme municipal
montcadenc incloses a Gallecs,
un espai majoritàriament agríco-
la i forestal ubicat també en ter-
renys de Mollet, Palau-Sòlità i
Plegamans, Parets, Santa Per-
pétua, Polinyà i Lliçà. La visita
tenia com a objectiu donar a
conèixer als membres del govern
l’existència d’un sector que per-
tany a Montcada i Reixac des de
l’època medieval però que, per
la seva distància, és poc conegut
per la major part de la població.

Relacions normalitzades.

A la urbanització hi ha 60 par-
cel·les de les quals 40 estan
edificades. Les famílies que hi
resideixen, més d’una trentena,
paguen els seus impostos a
Montcada però, per qüestió de
proximitat, aprofiten els serveis

sanitaris i educatius de mu-
nicipis com Mollet o Palau.
Fins fa tres anys la comunitat
de propietaris sufragava ínte-
grament el manteniment de la
mateixa. Avui dia, l’Ajuntament
ja assumeix el pagament de la
llum i la recollida d’escom-
braries, també sufraga la clo-
ració de l’aigua i fa els controls
sanitaris pertinents. La corpo-
ració, a més, ha signat convenis
amb altres ajuntaments veïns de
manera que el correu arriba des
de Palau i la Policia Local de
Mollet assumeix les tasques de

vigilància del sector. L’alcalde,
César Arrizabalaga (PSC), ha
afirmat que, un cop la Gene-
ralitat es pronunciï legalment
sobre el futur urbanístic de Ga-
llecs, l’Ajuntament podrà establir
més convenis amb els municipis
propers a la urbanització que
garanteixin al veïnat els serveis
que necessita. Avui dia l’INCA-
SÒL és el propietari d’una
bona part del sector. La Ge-
neralitat i els municipis al qual
pertany són partidaris de pre-
servar-lo com a espai agrícola
i natural.

>> Vincles amb Gallecs
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SERVEIS MUNICIPALS

El Pla d’accessibilitat ajudarà a
eliminar barreres arquitectòniques

L’estudi fa una anàlisi detallada dels carrers de la ciutat i permetrà planificar futures actuacions

silvia díaz
redacció

Els inspectors
de via pública
utilitzen PDA

SERVEIS MUNICIPALS

Els dos inspectors de via pública
del Departament de Serveis Mu-
nicipals utilitzen el sistema in-
formàtic PDA per obrir i tancar
expedients. El PDA és un ordi-
nador de butxaca, del tamany
d’una agenda electrònica que
porta un programa que permet
traspassar dades i imatges de for-
ma immediata als ordinadors
dels administratius del departa-
ment. Quan l’inspector detecta
una anomalia al carrer obre un
expedient al PDA. Automà-
ticament, l’administratiu rep les
dades, imprimeix la imatge i passa
l’informe al responsable de la
brigada d’obres.  Aquest sistema
permet que els treballs siguin més
ràpids i fer anàlisis estadístiques.

 >> Informe emès des d’un PDA

NOVES TECNOLOGIES

L’Ajuntament s’ha compromès
a treballar en ferm per solucio-
nar els problemes d’accessibilitat
del municipi. El 23 de setem-
bre passat va tenir lloc l’acte de
presentació del Pla d’Acces-
sibilitat de Montcada i Reixac,
un projecte que té com a objec-
tiu detectar barreres a edificis
municipals, via pública i al
transport. L’estudi és fruït d’un
conveni que van signar el 2002
l’Ajuntament, la Fundación
ONCE i l’IMSERSO. Tots tres
organismes han sufragat a parts
iguals el projecte, per un import
de 50.808 euros.
L’acte de presentació va comp-
tar amb la presència de l’alcalde,
César Arrizabalaga (PSC), el pre-
sident de l’Àrea Territorial, Alfons
Romo (PSC), el regidor d’Obres
i Serveis, Juan García (PSC), el
president del consell territorial
d’ONCE a Catalunya, Pere Ba-
dia, i el director general de l’em-
presa que ha redactat el projecte,
Francesc Aragall, de Proa Solu-
tions.

Estudi detallat. El pla ha es-
tudiat tots els carrers del muni-
cipi i, al detall, 231 trams de car-
rer, especialment pels que passa
el transport públic. El projecte
també ha inspeccionat 28 edificis
de titularitat municipal i en l’a-
partat de transport, s’han analit-
zat totes les línies d’autobús del
municipi i les seves parades, les
cinc estacions de Renfe, l’esta-
ció de Metro, la parada de taxi i
les places d’aparcament reser-
vades per a persones amb mo-
bilitat reduïda. De cada espai
analitzat, els tècnics de l’empresa
Proa Solutions han elaborat una
fitxa detallada al màxim, on es
fa una descripció de l’orografia i
la ubicació, es proposen millo-
res si són necessàries i detalla el
pressupost que caldria per dur-
les a terme. Segons va destacar
Juan García a la presentació:
“Volíem tenir una radiografia
de Montcada i Reixac”.
Per la seva banda, Francesc Ara-
gall va explicar que les actua-
cions urbanístiques que es fan a
Montcada aposten, en la seva
majoria, per la connexió dels
barris. El tècnic va destacar que
“Montcada és un dels muni-
cipis amb més barreres arqui-
tectòniques dels que conei-
xem, però també hem de dir
que ha començat a treballar
seriosament per eliminar-
les”. Aragall va destacar que
més del 70 per cent dels carrers
de Montcada són plans i que un
90 per cent compleixen la nor-
mativa d’accessibilitat. Com as-

 >> La presentació del Pla d’Accessibilitat va tenir lloc el passat 23 de setembre a l’Ajuntament de Montcada i Reixac

pecte negatiu, l’estudi assenyala
que hi ha moltes voreres sense
passos de vianants ni guals ade-
quats, les estacions de tren pre-
senten moltes barreres i hi ha ele-
ments de mobiliari urbà mal ubi-
cats. Aragall va demanar al con-
sistori que “planifiqui les inter-
vencions” i va proposar la
creació d’un grup de treball per

la millora de l’accessibilitat i no-
menar-ne un responsable polític.
L’alcalde de Montcada i Reixac,
César Arrizabalaga (PSC) es va
comprometre a treballar per mi-
llorar l’accessibilitat i “no deixar
el projecte en un calaix”.
Arrizabalaga va manifestar que
“la nostra obligació és pal·liar
el caos urbanístic que va pa-

sílvia díaz
montcada

PILAR ABIÁN

L’alcalde, César Arrizabalaga, i Martín Juanola, director de la
delegació de Fomento de Construcciones y Contratas a Barce-
lona –a l’esquerra–, van signar el 27 de setembre el contracte del
servei de neteja viària i recollida d’escombraries a Montcada i
Reixac. En l’acte també va ser-hi present el president de l’Àrea
Territorial, Alfons Romo. A partir de l’1 d’octubre, l’FCC serà la
concessionària d’aquest servei i substituirà l’anterior adjudicatària,
Concessionària Barcelonesa (CLD). La nova empresa s’encar-
regarà d’un operatiu que inclou propostes innovadores en la neteja
viària i la recollida de deixalles, a més de millores en les depen-
dències de la Brigada Municipal. El contracte té una durada de 8
anys. Una de les premisses del plec de condicions per a l’adju-
dicació del servei és la dotació a tot el municipi de contenidors
soterrats en aquells punts on hi hagi espai suficient per ubicar-
los. El termini màxim per instal·lar els bidons són tres anys i mig.
L’acord és per 8 anys. SD

recollida d’escombraries

SIGNATURA DE L’ACORD AMB L’FCC
SILVIA DÍAZ

El Pla

S’han analitzat

Tots els carrers de
Montcada (231 trams al
detall)

Vint-i-vuit edificis
municipals

Totes les parades
d’autobús, estacions de
Renfe i metro, la parada
de taxis i les places
d’aparcament per a
minusvàlids

�

�

�

Tenir una radiografia de tot
el municipi

Detectar els punts on és
necessària una actuació

Saber com actuar

Conèixer quin pressupost
s’hauria de destinar a la
intervenció

El Pla també proposar
crear un grup de treball
per a la millora de
l’accessibilitat

Permetrà

�

�

�

�

�

tir Montcada anys enrera”,
alhora que va avançar propostes
com la millora dels pasos a nivell
de Renfe de l’avinguda de Terra
Nostra. Per la seva banda, Pere
Badia, de l’ONCE, va subratllar
la importància de plans d’acces-
sibilitat per les ciutats, espe-
cialment per a les persones que
tenen problemes de mobilitat.
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EL TREBALL DE SERVEIS MUNICIPALS

 >> Montcada disposa d’una retroexcavadora

 >> Serveis Municipals és responsable del manteniment viari >> El treball de condicionament de carrers és diari  >> El departament compta amb tres pintors

 >> La construcció de passos elevats millora la mobilitat

 >> La poda d’arbrat no alt és una de les tasques del servei >> 12 persones s’encarreguen de les tasques de jardineria

 >> La brigada de tarda resol emergències

 >> 12 persones treballen en les obres a la via pública

 >> La minideixalleria circula per tots els barris

 >> La brigada s’encarrega de la logística dels actes públics

 >> En el personal, hi ha tres netejadors de carrers  >> Nou persones netegen les dependències municipals >> Montcada disposa d’una màquina escombradora

 >> A l’octubre canvia l’empresa que recull les escombraries  >> Els contenidors soterrats són una aposta de futur

 >> Serveis Municipals controla els 28 parcs infantils

obres�

jardineria�

brigada municipal�

 >> El camió grua ajuda al manteniment de les instal·lacions

SILVIA DÍAZ I JORDI FLORES
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Concurs de ball per
reflexionar sobre la sida

Campanya contra la grip
a partir del 4 d’octubreLa reobertura del recinte

desperta l’interès popular

>> Casa de les Aigües

laura grau
can sant joan/la ribera

 >> Xavier Martí, de l’Equip Verd, atén els visitants

FOTOS: LAURA GRAU

Estalvi d’aigua

El recinte modernista situat en-
tre la Ribera i Can Sant Joan va
obrir portes al públic el 17 de
setembre per tal de mostrar la
restauració de la Casa del Ma-
quinista. L’Ajuntament  ha iniciat
la recuperació del conjunt per
obrir-lo a la població com a
futur Museu de l’aigua. La Casa
forma part de l’entorn del parc
fluvial del Besòs, que connecta
amb el mar, i també està rela-
cionada amb la Serralada de
Marina. Segons el regidor de
Medi Ambient, Alfonso Romo
(PSC), “volem convertir-la en
un símbol de la recuperació
de l’entorn urbà i del medi
ambient”. L’alcalde, César Arri-
zabalaga (PSC), va reiterar que
es tracta d’una “joia de gran
valor arquitectònic” que des-
perta l’interès d’estudiosos d’ar-
reu del món. Recentment ha
rebut la visita de britànics, nor-
damericans i italians. La visita va
recòrrer la Casa del Maquinista,
la sala de pous i la sala d’afora-
ment, amb una piscina i una mà-
quina de vapor de gran valor,
ja que només en queda una altra
com aquesta a Escòcia.

La jornada també va ser-
vir perquè l’Equip Verd
presentés la campanya
d’estalvi d’aigua que
pretén implicar la pobla-
ció en la reducció del
consum quotidià d’ai-
gua, amb uns petits
canvis d’hàbits, i cons-
cienciar la gent que és un
recurs limitat. Amb aquest
objectiu es repartiran uns kits
entre un miler de llars, amb els

quals es pot reduir fins a un
50% el consum d’aigua, cosa
que també suposa un impor-
tant estalvi econòmic. LG

El 4 d’octubre el Centre d’Aten-
ció Primària (CAP) començarà
a administrar la vacuna de la grip
fins al 19 de novembre. La
població de risc que té indicada
la vacuna podrà acudir a l’am-
bulatori a vacunar-se del 4 al 15
d’octubre, sense haver de pro-
gramar-se prèviament, els
matins de dilluns a divendres de
10.30 a 12.30h, i les tardes de
17 a 18.30h a la sala d’educació
sanitària. Finalitzat aquest
període, la vacuna l’administrarà
la pròpia infermera a la seva
consulta, a l’horari de visites
espontànies. En aquest cas la

persona ha d’anar programada
des de la unitat d’admissions.
L’horari d’aquest segon període
serà els matins de 10 a 13h i les
tardes, de 16.30 a 19h. Té indi-
cada la vacuna de la grip la po-
blació de 60 anys o més i, en
general, els nens i adults que
sofreixen alguna malaltia crò-
nica. “Una grip en si mateixa
no és greu però sí pot portar
problemes afegits a una per-
sona que té una patologia de-
terminada”, ha explicat el cap
d’infermeria Miquel Barbany.
L’any passat, l’ambulatori va ad-
ministrar 4.200 vacunes. LG

En el marc del programa d’actes
previst per commemorar el Dia
Mundial de la Sida, les regidories
de Joventut i Salut Pública i
Consum organitzen el II Con-
curs de ball sensual eròtic que
es durà a terme el 10 de desem-
bre a l’Auditori i que s’adreça a
joves del municipi d’entre 12 i
25 anys. Els grups hauran d’estar
formats per almenys 2 com-
ponents i un màxim de 6 joves.
Cadascun d’ells presentarà un

muntatge coreogràfic de creació
pròpia, que no podrà excedir
dels 10 minuts. “Volem cons-
cienciar els joves sobre la
necessitat de practicar sexe
segur mitjançant una forma
creativa i divertida, com és el
ball”, ha explicat la regidora de
Joventut i Salut Pública, Eva
Gonzalo (PSC). Els participants
s’han d’inscriure a l’Espai Jove
Can Tauler abans del 12 de
novembre. LR
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HOMENATGE A JOSEP M. JUAN-TORRES

El Ple concedeix al mossèn
la Medalla de la Ciutat
Més de mig miler de ciutadans va assistir al sopar de germanor

laura grau
redacció

l’homenatge en imatges

COSME ORIOL

 >> En sortir del Ple, focs artificials van il·luminar una gran pancarta

Sopar, missa, sardanes i febre blaugrana
 >> Discurs d’Anna Olivé durant el sopar

El mossèn Josep Maria Juan-
Torres, rector de la parròquia de
Santa Engràcia des de fa 33 anys,
ha entrat a formar part del club
de persones il·lustres que tenen
la Medalla de la Ciutat. Així ho
va aprovar per unanimitat el ple
municipal de l’Ajuntament, reu-
nit el passat 17 de setembre en
una sessió extraordinària que es
va fer a l’Església per primera
vegada en la història del muni-
cipi. El temple es va quedar petit
per acollir el nombrós públic
que volia acompanyar el mossèn
en aquest acte tan especial or-
ganitzat per l’anomenada “Co-
missió orquestradora”, forma-
da per representants de l’Ajun-
tament, la Fundació Cultural i
l’Associació Amics de Reixac.
Juan-Torres és molt conegut i
apreciat al municipi no només
com a rector sinó també per la
seva implicació en els movi-
ments cívics, culturals i solidaris.
Així ho van destacar tots els
regidors en la ronda d’inter-
vencions que van fer durant el
Ple abans que l’alcalde, el socia-
lista César Arrizabalaga, li
pengés la Medalla de la Ciutat,
enmig d’una gran ovació del
públic. L’acompanyaven en
aquest dia tan especial la seva
família –té dos germans i tretze
nebots– i dos grans amics: el
mossèn de Reixac, Josep Rius, i
el germà Esteban, exprofessor
de La Salle.

Sopar de germanor. A la
sortida de l’església, una sorpre-
sa esperava al mossèn. La Colla
de Diables de Can Sant Joan va
fer un castell de focs artificials
mentre es desplegava una gran
pancarta de felicitació a la torre
de l’Església. Els assistents es

Els actes d’homenatge organitzats per la
Comissió orquestradora van continuar el 18
de setembre al matí amb una missa i una
ballada de sardanes a la plaça de l’Església.
Enmig dels actes, una representant de la
Comissió social del Barça, Elvira Pous, va fer
entrega al mossèn d’una samarreta del club
amb el número 70, en referència a la seva
edat. De tots és coneguda la devoció de Juan-
Torres per l’equip blaugrana. El capellà va

 >>Els regidors i l’alcalde van posar al final del Ple amb l’homenatjat

>> El mossèn fent l’Eucaristia de diumenge >> Xut de pilota amb la samarreta del Barça

LAURA GRAU

COSME ORIOLLAURA GRAU LLUÍS MALDONADO

agrair emocionat les mostres d’afecte rebudes
durant els dos dies d’homenatge i la distinció
concedida per l’Ajuntament: “Aquesta medalla
és per a mi un símbol de l’amistat que
comparteixo amb tanta i tanta gent de
Montcada, realment em sento estimat”. Amb
motiu de l’homenatge, la Comissió ha editat un
opuscle que repassa moments entranyables
de la vida de Juan-Torres com a mossèn de
Santa Engràcia i de Reixac. Tal com consta al

van desplaçar al pavelló Miquel
Poblet per assistir a un sopar du-
rant el qual amics i familiars li
van fer entrega d’obsequis i li
van dedicar paraules de reconei-

xement i afecte. Un dels mo-
ments més emotius va ser la
descoberta d’un retrat del
mossèn fet pel pintor mont-
cadenc, Joan Capella.

pròleg, “és un recull de records i sentiments,
fet per les persones que coneixen
pinzellades de la vida d’un amic”. El mossèn
és cofundador de la Fundació Cultural i de
l’Associació Amics de Reixac. És també
l’ànima de Càritas Montcada, el promotor de
l’esplai SESA i un referent per a la tasca de
Serveis Socials de l’Ajuntament. L’any 1996
va ser proclamat fill adoptiu de Montcada,
coincidint amb els 25 anys com a rector. LG
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pilar abián
font pudenta

>> Font Pudenta-Muntanyeta

L’AV Font Pudenta-Muntanyeta
va inaugurar el 26 de setembre
oficialment la nova seu de
l’entitat, ubicada en uns baixos
del carrer Huc de Montcada,
davant de la plaça Roja del barri.
L’alcalde, César Arrizabalaga
(PSC), acompanyat del presi-
dent de l’Àrea Social, Carles
Guijarro (PSC), i el president de
la junta, Antonio Teijeiro, va
presidir l’estrena del local en un
acte força participatiu. En el
torn de parlaments Teijeiro va
agrair el suport de l’Ajuntament
–que sufraga part del lloguer– i

va convidar als veïns a visitar la
seu i a prendre part en les acti-
vitats que a partir d’ara s’hi fa-
ran. L’AV disposa d’una àmplia
sala, una altra de reunions i un
despatx. La voluntat de l’entitat
i de l’Ajuntament és dinamitzar
l’espai oferint cursos culturals.
L’alcalde va aprofitar la inau-
guració per anunciar la intenció
del consistori de potenciar la
plaça Roja: “L’any que ve
volem condicionar l’espai per
a un major aprofitament”, va
dir. També va agrair la col·la-
boració de l’empresa Vernissos
Valentine que va sufragar la pin-
tura del local veïnal.

 >> Part de la junta i les autoritats després del tall de la cinta inaugural

PILAR ABIÁN

L’AV inaugura la nova
seu social de l’entitat

El consistori continua apostant
per les polítiques d’igualtat

 >>Els participants a l’intercanvi van estar durant una setmana a Venècia

>> Adhesió municipal al pla de la Diputació

Desiré Gómez, Pol Morató,
Angie Hernández, Alfred Pedrón
Grau i Ovidi Díaz van participar
en un intercanvi promogut per
l’associació Recursos d’Animació
Intercultural (RAI) a Venècia en-
tre el 10 i el 18 de setembre i coor-
dinat per l’Espai Jove Can Tauler.
L’objectiu era que els joves locals
convisquessin amb altres provi-
nents d’Itàlia, Israel i Palestina per

assistir al diàleg entre representants
de dues cultures tan enfrontades
com la israeliana i la palestina.
Durant els tres dies es van dur a
terme tallers de reflexió, encara

que l’autèntica convivència es
produïa al vespre quan tots
participaven dels jocs proposats
pels montcadencs o compartien
classes de cuina tradicional. SH

Diàleg entre
israelians
i palestins

Per tercer any consecutiu, la Di-
putació de Barcelona destinarà
una subvenció, en aquest cas de
3.786 euros, per prestar suport
tècnic al desenvolupament de
programes per part de  l’Ajun-
tament sobre sensibilització,
informació i foment de la par-
ticipació en l’àmbit de polítiques
d’igualtat dona-home
El Servei de Promoció de Polí-

tiques d’Igualtat dona-home de
la Diputació ofereix suport tèc-
nic i econòmic per implementar
serveis a la ciutadania i al propi
Ajuntament, espais de debat i
intercanvi d’experiències i for-
mació. En el marc d’aquest pla,
des del setembre del 2001, fun-
ciona a l’Ajuntament el servei
d’assessorament jurídic per a do-
nes, que aten qualsevol tipus de
problema relacionat amb els
drets de les dones. La col·labo-

ració entre l’Ajuntament i la Di-
putació també ha propiciat
l’arribada al municipi de l’expo-
sició “Dona Segle XXI”. La
mostra dibuixa de forma do-
cumentada la situació de la dona
des d’una perspectiva global en
l’inici de segle, analitza com s’ha
arribat a la situació actual i pro-
nostica com serà el futur més
immediat. L’exposició roman-
drà a la Casa de la Vila  del 14 a
27 d’octubre.

sílvia díaz
redacció

RAI
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La cita concentra més de
200 motoristes a la Ferreria

>> Trobada de ‘bikers’ de l’Estel del Turó

pilar abián
la ferreria

PILAR ABIÁN

 >> Desfilada de motoristes per la Ferreria  a l’alçada del camp de futbol

PILAR ABIÁN

 >> Autèntica estètica de biker

“Per a un biker la moto ho
és tot, és com una nòvia, per
alguns fins i tot l’autèntica
nòvia”, explica Teo Gómez, un
dels organitzadors de la Tro-
bada de motoristes organitzada
per l’Estel del Turó els passats
24, 25 i 26 de setembre al camp
de futbol municipal de la
Ferreria. La festa, organitzada
amb el suport de l’Ajuntament,
va comptar amb més de 200
participants arribats d’arreu
d’Espanya i també de l’estran-
ger. Al llarg del cap de setmana
l’organització va oferir tres
concerts musicals i jocs per a
nens i adults, a més de dos re-
correguts, un d’ells pels barris
de Montcada i Reixac.

Objecte de passió. La
passió del biker per la seva mà-
quina es percep de seguida. No-
més cal veure la transformació
a què cadascú la sotmet per tal
de donar-li la seva pròpia per-
sonalitat, de manera que es pot
dir que al món no hi ha dues
Harley Davidson iguals. També
els motards cultiven la seva prò-

pia estètica. Molts canvien el
vestit i la corbata d’anar a treba-
llar pel cuir negre o el texà quan
arriba el cap de setmana i sur-
ten a voltar amb la seva bike.
Veure desfilar desenes de mo-
tos úniques és tot espectacle i va
atraure força públic als carrers
de la ciutat, tot i que no tant al
recinte com els organitzadors
esperaven. Malgrat tot, l’any que
ve tant el Teo com el Javier Mar-
cos, de l’Estel del Turó, volen
tornar a repetir l’experiència.
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ELS ALUMNES DE P3 DE MONTCADA I REIXAC

Tots cap a l’escola

CEIP Mitja Costa
Classe: Els Hàmsters. Tutora: Chelo Callejas

CEIP El Turó
Tutora: Trini Fernández

CEIP Elvira Cuyàs
Classe: Els conillets. Tutora: Erena Allué

CEIP Elvira Cuyàs
Classe: Els gatets. Tutora: Montse Vilarrassa

CEIP Font Freda
Classe: L’Ós Pelut. Tutora: Glòria Vicente

CEIP La Salle
Classe: Els Gatets. Tutora: Anna M. Blanch i Cluet
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ELS ALUMNES DE P3 DE MONTCADA I REIXAC

CEIP El Viver
Classe: Els Cargols Blaus. Tutora: Mari Carmen Santamaría

CEIP El Viver
Classe: Els Cargols Vermells. Tutora: Montserrat Casanovas

CEIP Reixac
Classe: Els cotxes. Tutora: Mercè Gagan

CEIP Reixac
Classe: Els trens. Professora: Mon Baciana

CEIP Sagrat Cor
Classe: El Sol. Tutora: Magda Camps

CEIP Sagrat Cor
Classe: La Lluna. Tutora: Elisabet Garriga
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L’entitat creada el 1987 compta amb més de 3.600 socis

gent que es mou
Secció fúnebre de l’AV Can San Joan

més informació
AV Can Sant Joan

Bateria, 65 (Pl. Bosc)
De dilluns a dijous, de 18 a 20h

 >> Els membres de la junta, Adamuz, López, Serra, Fernández i Joaquín

Vetllant per un enterrament digne
LLUÍS MALDONADO

 Tel. 935 648 051

La secció d’enterrament de l’As-
sociació de Veïns de Can Sant
Joan va néixer l’1 d’octubre de
1987 com a mesura de protesta
davant la indignació contra una
funerària. Joaquín Martín, un
dels històrics, recorda com va
decidir crear la secció conjunta-
ment amb altres companys arran
de la mort del seu pare. Va es-
tar pagant des de 1939 fins a
1980 a una corredoria d’assegu-
rances nacional i, quan va morir
el seu progenitor, li van dir que
si volia un enterrament de senyor
havia de pagar més: “El meu
pare va pagar més que un
gran senyor i li vaig dir a l’as-
seguradora que m’ocuparia
jo de tot”. Neixia així la secció,
amb prop d’un centenar de
socis. El president de l’AV, Fran-
cisco Adamuz acusa les com-
panyies d’assegurances de lu-
crar-se en excés: “Nosaltres
paguem només quan es mor
un associat, i no mensual-
ment com ho fan ells”. Ada-
muz recorda que la quota mit-
jana anual del 2003 va represen-

lluís maldonado
can sant joan

tar per cada soci 21 euros, que
significa al mes 1,75 euros, en
un any on es van registrar un
índex alt de defuncions. L’únic
requisit és ser soci de l’AV i no
superar els 55 anys. “La secció
ha donat molta vida a l’asso-
ciació i representa un gran
estalvi per als usuaris”, expli-
ca Adamuz. “La nostra feina
és del tot voluntària, venim
gustosament”, aclareix Carlos
Serra. En l’actualitat el grup

compta amb 3.680 socis i for-
ma part d’una Coordinadora
que hi ha al Vallès i que agrupa
prop de 90.000 abonats. Preci-
sament la Coordinadora es reu-
nirà el proper 2 d’octubre a la
Casa de la Vila.

L’entitat dóna suport als
afectats per la fibromiàlgia

>> Presentació de l’ACAF

laura grau
montcada

 >> El reumatòleg Ferran García va donar consells als malalts de fibromiàlgia

Unes 70 persones van acudir a
la presentació de la delegació
local de l’Associació Catalana
d’Afectats de Fibromiàlgia
(ACAF), feta el 28 de setembre
a l’Auditori amb la presència de
la Regidora de Salut Pública,
Eva Gonzalo (PSC), la presiden-
ta de l’ACAF, Maite Ribera, i la
delegada local, Reyes Martín.
L’acte es va centrar en una
conferència a càrrec del reuma-
tòleg Ferran García, que va do-
nar una mena de manual de
supervivència per a les persones
afectades de fibromiàlgia basat

en tres regles: el suport psicolò-
gic –la majoria d’afectats tenen
una baixa autoestima–, el con-
trol del dolor –mitjançant
fàrmacs adequats– i l’exercici.
Per a García,  “l’objectiu és
conviure amb la malaltia,
mentre no es trobi una cura”.
Avui dia no hi ha una postura
mèdica protocolitzada de com
abordar l’afecció i continuen
existint metges que no la reco-
neixen tot i estar acceptada per
organismes com l’Organització
Mundial de la Salut (OMS). Un
exemple: el promig de metges
que ha de visitar un pacient fins
obtenir un diagnòstic és de 18.

LAURA GRAU
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Divendres 1
hora del conte. Cuentos de la sel-
va africana a càrrec d’Inongo Vi-Makomé.
Hora: 18h. Lloc: Biblioteca Can Sant Joan
(Turó, 45).
inauguració. Exposició de pintures
de Francesc Ruestes. Hora:20h. Lloc: Au-
ditori. Organitza: Regidoria de Cultura.
festa. Acte de presentació de Montcada
Ràdio. Nova temporada. Obert a tothom.
Hora: 21h. Lloc: Discoteca Cactus.
sopar. Aniversari Penya Barcelonista.
Hora: 21h. Lloc: L’Ametlla del Vallès.

Dissabte 2
reunió. Grups d’enterraments de la co-
marca. Hora: 17h. Lloc: Casa de la Vila.
taller. Taller d’anellament científic
d’ocells al Besòs. Hora: 8h. Lloc: parc de
les Aigües.
teatre. Cia. El Rinconcillo. Hora: 20h.
Lloc: Auditori Municipal. Preu: 5 euros.
activitat. Acte de Chill Out Sessions.
Hora: 21h. Lloc: Espai Jove Can Tauler.
Organitza: Regidoria de Joventut.

Diumenge 3
marxa en bici. XXIV Marxa Popu-
lar en bicicleta. Hora: 11h. Lloc de sortida:
Parc Salvador Allende.
festa. Gran Festa tancament incine-
radora. Hora: 12h. Lloc: Incineradora de
la Ferreria. Organitza: Ajuntament de
Montcada i Reixac.
trobada rociera. Amb missa i actu-
ació dels grups. Hora: De 10 a 18h. Lloc:
Casa de les Aigües. Organitza: FAC.
teatre familiar.  Dalips, a càrrec de
la Cia. Alexia. Hora:12h. Lloc: Auditori (Pl.
de l’Església, 12). Preu: 3 euros.
concert. Lana Lane i Erik Norlander.
Hora: 20h. Lloc: ABI (Colon 5).

Dilluns 4
inscripcions. Als cursos i tallers de
l’ABI-Ateneu Domingo Fins per a la tempo-

més informació: www.montcada.org

NOU HORARI

De dimarts a dissabte : de 17 a 21h

diumenge: d’11 a 14h

rada 2004-5. Restauració de mobles, ioga,
pintura sobre seda, guitarra, taller infantil
(de 5 a 10 anys els dissabtes als matins).
Informació i inscripcions: ABI Ateneu
Domingo Fins (Colon, 5. 935 640 006-
646640039).

Dimecres 6
col·loqui esportiu. Amb la presèn-
cia de representants del FC Barcelona. Hora:
20h. Lloc: Auditori. Organitza:Penya
Barcelonista de Montcada.

Dijous7
conferència. El surrealisme sóc jo.
A càrrec de José Corredor-Matheos. Hora:
20h. Lloc: Auditori (Pl. de l’Església,12).

Dissabte 9
teatre. Dalírium, jouer voir les anges.
Cia. Mercè Rovira-Lali Feliu. Hora: 22h.
Lloc: Auditori (Pl. de l’Església,12). Preu:
5 euros.

Diumenge 10
sardanes. Cobla Jovenívola de
Sabadell. Hora: 12h. Lloc: Pl. de l’Església

Dimarts 12
exposició. Apunts de viatges. Pintures
de Clara Cardona. Fins al 12 d’octubre. Lloc:
Casa de la Vila (Major, 32).

Dijous 14
inauguració. Exposició Dona del
segle XXI. Hora: 18:30h. Lloc: Casa de
la Vila (Major, 32).
debat. Salvador Dalí, geni o oportunis-
ta. Amb Daniel Giralt-Miracle i Antonio
Urrutia Raspall. Hora:20h. Lloc: Auditori

Divendres 15
concert de guitarra. Entre dos

2 d’OCTUBRE
HISTORIAS
Cia. El Rinconcillo

TEATRE

Textos de Darío Fo i Jean Cocteau per reflexionar
sobre la dona i la naturalesa humana en general.

3 d’OCTUBRE. 12h.

DALIPS
Cia. Alexia

TEATRE FAMILIAR

Un espectacle per a tots els públics basat en Dalí a
través de la música, la dansa i la manipulació
d’elements. Una història plena de pintura i diversió.

Casa de la Vila

Horaris: de dilluns a divendres, de 8 a 15h i de 17 a 21h
Dissabte, de 10 a 14h i de 17 a 21h i diumenge, d’11 a 14h

SALA PRINCIPAL

APUNTS DE VIATGES
PINTURES DE CLARA CARDONA

Fins al 12 d’octubre

EXPOSICIÓ

CICLE. Homenatge a Dalí

mundos, a càrrec de Juan Ramón Márquez.
Hora: 21h. Lloc: Casino de Terra Nostra
(Crta. N-150, km 2.6).

Dissabte 16
passejada per la Serralada

Marina. Les plantes del  bosc medi-
terrani. Hora: 10h. Lloc: Ajuntament de
Montcada. Organitza: Ajuntament. Més
informació: 93 572 64 74.
cinema. Un chien andalou i L’âge d’or,
dirigides per Dalí i Luis Buñuel. Hora: 22h.
Lloc: Auditori. Preu: 3,20 euros.

Diumenge 17
teatre familiar. Els bigotis de Dalí.
Cia. Mousiké. Hora:12h. Lloc: Auditori (Pl.
de l’Església, 12). Preu: 3 euros.

Dijous 21
exposició. Sector de Mas Duran.
Fins el 21 d’octubre. Lloc: Centre Cívic
Antigues Escoles de Mas Rampinyo (Alt de
Sant Pere, 73).

Divendres 22
concert de guitarra. Entre dos
mundos, a càrrec de Juan Ramón Márquez.
Hora: 21h. Lloc: La Unió de Mas
Rampinyo.
cinema sota terra. La cova urba-
na de Tarragona i La sima de la higuera.
Hora: 21h. Lloc: Auditori (Pl. de l’Església,
12). Organitza: CEAV, amb motiu del 25è
aniversari de la Federació Catalana
d’Espeleologia.
concert. 2n aniversari de l’Espai Jove
Can Tauler, amb l’actuació del grup Fast
Forward. Hora: 21h. Lloc: Can Tauler. Or-
ganitza:  Regidoria de Joventut.

Dissabte 23
cinema. Gala, documental de Sílvia
Munt. Hora: 19 i 22:30h. Lloc: Auditori.
Preu: 3,20 euros.

EXPOSICIONS
De l’1 al 31 d’octubre

FRANCESC RUESTES.
HOMENATGE A DALÍ

9 d’OCTUBRE. 22h.
TEATRE

Original i multisdiciplinar espectacle que contribuex
al coneixement de la figura del geni amb la difusió
de textos que ell mateix va escriure.

DALÍRIUM, JOUER
VOIR LES ANGES
Cia. Mercè Rovira - Lali Feliu

7 d’OCTUBRE. 20h.
CONFERÈNCIA

EL SURREALISME
SÓC JO
A càrrec de José
Corredor-Matheos

16 d’OCTUBRE. 22h.

UN CHIEN
ANDALOU
i L’ÂGE D’OR

CINEMA

Al cinema, Dalí reconeixia quelcom
nou, alliberat del pes d’altres arts,
exaltant el moviment.

Preu: 3 euros

Preu: 3 euros

Preu: 5 euros

Preu: 3 eurosPreu: 3,20 euros

14 d’OCTUBRE
EXPOSICIÓ
‘DONA DEL SEGLE XXI’

Organitza: ACER

2 d’OCTUBRE
TALLER  D’ANELLAMENT D’OCELLS

16 d’OCTUBRE
LES PLANTES DEL BOSC MEDITERRANI

Vegeu continguts al repàs dels dies

18.30h.
Casa de la Vila

Informació:
93 572 64 74
Departament
de Medi Ambient
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El proper número, el 17 d’octubre
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La punta de l’iceberg
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més informació:

la bústia del lector

Les cartes no han d'excedir de 25 línies. És
imprescindible que els autors indiquin el seu
nom, adreça, telèfon  i una còpia del DNI.No
es publicaran les cartes que atemptin contra
la dignitat de les persones i que no siguin
respectuoses tant amb les persones com
amb les institucions.

Cartes al director

>>Fil directe amb l’Ajuntament
Sempre que surto del polígon de la Ferrería pel pont que hi ha sobre
la riera de Sant Cugat penso en com és de perillós i complicat perquè
has de vigilar tres fronts alhora. No seria més pràctic fer allà una
rotonda? M. Àngels Teruel. Ripollet
Tècnicament no és viable la construcció d’una rotonda, ja que aquest
és un punt d’accés al polígon per on passen camions de gran tonatge
i no hi ha espai físic perquè aquests vehicles puguin girar. Fa uns
anys es va intentar regular el trànsit amb semàfors, però l’experiència
va demostrar que els embussos que aquests causaven suposaven
un greu problema en hores punta. L’encreuament, d’altra banda, té
bona visibilitat per tots els cantons i no és un punt on es registrin
sinistres. Carme Porro, presidenta de l’Àrea Interna (PSC).

Ajuntament-OMIC 935 726 474
Ambulàncies               061
Andròmines 935 641 574
Ambulatori  (concertar visites) 935 754 094

(servei d’urgències) 935 750 544
Auditori 935 751 289
Casa de la Vila (Cultura) 935 651 122
Biblioteca de M. Centre 935 750 999
Biblioteca Can Sant Joan 935 751 901
Deixalleria 935 644 157
Jutjat 935 753 925
Montcada Comunicació 935 726 491
Montcada Aqua 935 650 996
OAC 935 726 474
Of. de Desenv. Local 935 648 505
Policia Local  092 -935 726 474
Policia Nacional           091-935 642 450-935 642 654
Protecció Civil 935 751 717
Punt de Servei FECSA 935 641 137
Recollida de mobles vells 935 641 247
Institut Municipal d’Esports (IME) 935 650 999
Servei de Recaptació OALGT 935 647 743
Servei Local de Català 935 751 644
Servei de Promoció Econòmica 935 648 505
Serveis Socials 935 753 430
SIJ A Prop (Can Tauler) 935 64 1741
Taxis 935 802 727

Tanquem la
incineradora!
Esteve Recasens
Terra Nostra
>>Per fi s’ha fet efectiu el tan-
cament de la incineradora de re-
sidus sòlids urbans. Quant d’es-
forç per aconseguir-ho. Quina
satisfacció per a tots els mont-
cadencs: autoritats, ciutadans,
associacions, entitats que van re-
colzar des d’un primer moment
aquesta reivindicació veïnal. Però
avui, tot recordant, no puc obli-
dar aquells primers anys de la
dècada dels 90 amb la recollida
de prop de 5.000 signatures per
aturar el permís municipal
preceptiu per poder obrir un
nou forn de residus a Montcada.
Es tractava d’obrir un forn per
a residus hospitalaris.Era la gota
que va fer vessar el got. La
ciutadania va dir no! Ja en tenim
prou de contaminació a Mont-
cada.
A partir d’aquell moment el
govern municipal va entendre
que la població –bona part de
la població- començava a com-
pendre el perill que representava
la incineració de residus, i més
tenint en compte el tipus de forn,
per molts filtres que hi posessin.
El compte enrere començava;
les contínues reivindicacions
populars, el posicionament de
l’anterior  govern municipal –
per fi– i la insistència i ganes dels
nostres actuals governants ens
han portat a aquesta bona nova.
Que la moneda de canvi –el
macro Ecoparc2– no sigui
motiu d’una altra moguda. De
moment, alegrem-nos-en.

Cierre político
Trabajadores de la incineradora
La Ferreria
>> Los trabajadores de la plan-
ta incineradora queremos ex-
presar nuestra opinión sobre el
inminente cierre político de
nuestro centro de trabajo. Ha-
blamos de cierre político por-
que con las actuales soluciones
tecnológicas no existe ningún
motivo técnico ni ambiental
para que este despropósito se
lleve a cabo. Nosotros nada po-
demos hacer en contra de una
decisión política, sólo criticarla

farmàcies

Marín, c. Conca, 10
Duran, av. de Terra Nostra, 37
E. Relat, av. Catalunya, 65
Guix, c. Major, 25
Miró, c. Orquidea, 8
J. Relat, c. Major, 89
Pardo, c. Masia, 2
Vila Nieto, Països Catalans, 51
Vila, pg. Jaume I, 26

Localitzacions

octubre
 DL      DM      DC       DJ       DV       DS      DG

1
Marin Duran

2

Pardo

4 5
Guix E. Relat

6 7
V. Nieto J. Relat

3
Duran

Marin Marin

1098

11
Vila Pardo

12 13
Guix E. Relat V. Nieto J. Relat

161514 17
J. Relat

El president de l’AV de Can Cuiàs es diu
Paco Castro i no Paco Fresno com apareixia
a la notícia de la pàgina 28 de l’última Veu.
També es va publicar erròniament el segon
cognom del jutge de pau que és Pérez i no
pas Pi. Quant a la informació publicada sobre
les zones blaves del carrer Major, cal
matissar que l’horari a l’avinguda de la Unitat
serà de 8h a 14h, mentre que a la resta serà
de 9 a 14h i de 17 a 20h. Dins dels períodes
de pagament establerts, la durada màxima de
l’estacionament autoritzat és d’1,30h. Al final
d’aquest període s’ha de deixar lliure la plaça.
La tarifa és fraccionable en trams de 5 cèntims
d’euro. L’expenedor no retorna canvi. Les
tarifes són les següents:15 minuts: 0,20; 30
minuts: 0,35; 1 hora: 0,65; 1.30h:1eur, i
l’anul·lació de la denúncia: 3,25 euros. A
l’anterior número es va publicar que al CEIP
Font Freda no hi hauria activitat de
psicomotricitat, quan realment sí que es farà
en aquest centre.

Fe d’errates

y rechazarla firmemente. La
incineradora cumple una labor
social, su cierre no sólo tiene un
coste social, también económi-
co para los montcadenses que
este año se han visto grabados
con un impuesto de recogida de
basuras que antes no tenían.
También queremos denunciar a
grupos “supuestamente ecolo-
gistas” que se han dedicado du-
rante años a envenenar a la opi-
nión pública en contra de la plan-
ta, porque una cosa es ecología
y otra “troglodismo-ecología”.
Nadie nos quitará el orgullo de
haber cumplido una función so-
cial aplicando escrupulosamente
la normativa y las directivas de
la UE en la eliminación, valori-
zación y creación de energía de
los residus durante 30 años.
Los ecoparques no son la solu-
ción válida y definitiva, siempre
necesitarán una incineradora o un
vertedero controlado como com-
plemento al tratamiento de resi-
duos. A lo mejor cuando los po-
líticos se den cuenta de ello echa-
ran de menos la odiada incine-
radora y ¿qué harán entonces?
Nos dirigimos al sr. alcalde y al
pueblo de Montcada para que
no promocionen ni participen
en ningún acto político-lúdico-
festivo en las inmediaciones de
nuestra planta y la dejen “morir
en paz”. Por último, dar las gra-
cias a todos los que nos han apo-
yado y a la ciudadanía, porque
sabemos que hay gente que no
se ha dejado manipular.

Suggeriments
Miquel Capella
Montcada
>> Amb 25 línies i cada tres
mesos no pots escriure el neces-
sari per donar a conèixer una
opinió, caldria passar de la pla-
na actual de la bústia (que no és
completa) a dues pàgines, tor-
nar a les 30 línies i sense el límit
dels tres mesos. Sóc de l’opinió
que la Regidoria de Foment
hauria de demana ajuda infor-
mativa a la gent gran que coneix
la construcció; els actuals “pa-
letes” que tenen les grans em-
preses no saben posar ni una
rajola a les voreres. Només cal
que ens fixem en els carrers

Fa 29 anys, quan es va posar en marxa la incineradora de residus
de la Ferreria –la primera de Catalunya– la planta era una instal·lació
pionera i moderna, que va servir de referent a la de Sant Adrià. A
principi de la dècada dels 90, fruit de l’experiència de països més
avançats com Suècia i Alemanya, la incineració va començar a ser
un sistema qüestionat pels col·lectius ecologistes. Aquesta cir-
cumstància, juntament amb el projecte de construir una planta de
residus hospitalaris al costat del forn de Montcada i Reixac, va
aixecar la veu d’alarma entre la població. Les dioxines i furans que
sortien de la xemeneia superaven la normativa europea i va ser
gràcies a la mobilització ciutadana i a la pressió exercida des del
consistori que a finals del 1995 s’invertien més de 500 milions de
pessetes en la instal·lació de mesures correctores a la planta.
Segurament avui dia la incineradora ja no és els focus de contami-
nació ambiental que tanta alarma va causar i és comprensible que
els treballadors i l’Associació Catalana d’Empreses de Valorització
Energètica de Residus Sòlids Urbans (ACEVERSU) considerin que
la instal·lació pot continuar funcionant amb plenes garanties. Però
seria injust dir que el tancament respon al caprici dels dirigents
polítics. Respon a una lluita iniciada fa 12 anys en un moment en què
la conscienciació mediambiental començava a quallar en un municipi
castigat històricament. Montcada i Reixac va passar de ser un paradís
d’estiueig per als barcelonins a principi de segle, a un clot on van
anar a parar indústries contaminants, infraestructures viàries i
instal·lacions com la incineradora. La planta va ser segurament la
punta de l’iceberg que va desencadenar la protesta popular. Es
tractava de dir prou i d’apostar per un futur millor. És lògic, doncs,
que el tancament sigui motiu d’alegria per a qui durant anys ha
mantingut la lluita i l’esperança en què aquest moment arribaria.

Clavell i Major. Dono la raó als
que protesten pel trasllat de la
biblioteca –no siguem ma-
drilenys centralitzant– de l’actual,
a la proposada. El desplaçament
queda prop de 20 minuts, tant
d’anada com de tornada. Jo vaig
de tant en tant a fer consultes
que duren dels 10 a 20 minuts i
m’hi trobo amb nens i nenes que
encara van al col·legi. La dis-
tància de casa meva a l’actual bi-
blioteca és de 2 minuts, més o
menys la de la mainada. Qui els
acompanyarà a Mas Rampinyo?
La barriada necessita tenir una
biblioteca, no un trasllat.
La sel·lecció d’escombraries es
fa en pocs llocs, només s’arriba
al 8 o 10%. Els pobles que por-
ten els residus a l’Ecoparc no-
més separen un 5% de les deixa-
lles. El porta a porta estava bé
als anys 30, quan aquestes es por-
taven al femer per criar porcs.
Avui dia als pisos no es poden
deixar les bosses, sobretot a
l’època d’estiu. Els contenidors
són pudents perquè es netejen
poc i no es desinfecten com s’ha
de fer.
Més suggeriments. No es podria
obligar a Renfe a netejar d’esbar-
zers l’interior del vallat del carrer
Colon. Les rates s’han fet les
mestresses del lloc, menys de la
zona ajardinada pels veïns del
número 21. Fa dos números es
parlava a La Veu que hem de
pagar l’impost de l’EMT. Des
del 1999 els bitllets de metro i
d’autobús han pujat de 100 pes-
setes a 188, aquest percentatge
no és el que ha apujat el govern
als jubilats que hem de pagar el
bitllet. No serà que es perden els
diners per una mala adminis-
tració o per massa enxufats?
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:: Són necessàries?
:: Solucionaran el problema

d’aparcament?
:: Hi ha zones alternatives?
:: Beneficiaran el comerç?

Durant el mes d’octubre entraran en fun-
cionament 108 noves places d’aparcament
de zona blava al nucli urbà als carrers Gua-
diana (54), Jaume I (21), avinguda de la
Unitat (18) i davant del Mercat Municipal (15).

Avantatge o inconvenient?

Sandra
López
Comecial

Antonio
Pedro Aráez
Informàtic

� Em sembla molt mala idea
perquè, especialment al centre,
hi ha poc lloc per deixar el cotxe.
Jo en tinc dos. Prefereixo que ho
deixin tot com està ara.

Francisco
Sánchez
Fuster

la veu dels veïns

� És molt difícil deixar el cotxe
i, si a més, s’ha de pagar, ens
perjudica. Només estic d’acord
amb les zones blaves en espais
molt concrets.

� Em semblaria bé si primer se
solucionessin altres temes més
urgents, com que no s’aparqui a
les voreres, com passa als carrers
Bonavista i Santiago.

El fòrum. Zones blaves

opinions contrastades

Per informar-se sobre el tema...
� Martínez Alier, Joan. Movilidad en las ciudades sostenibles urbana.
Barcelona: Icària, 1999.

� Setmana de la Mobilitat: www.diasensecotxes.org/2004/downloads/Cataleg_
actuacions.pdf

� Pàmies, Oriol: “Mirar, trucar i aparcar”, a Avui. 7 de setembre de 2004.

Les primeres zones blaves van ser al
carrer Major i funcionen de 9 a 14h

Una trentena de veïns i comerciants
s’han afegit a una campanya contrària
a les zones blaves iniciada per ERC

�

�

Manel
Rodríguez
Estudiant

� A la majoria dels llocs on
col·locaran les zones blaves hi
ha molts habitatges i les per-
sones que hi vivim ho tindrem
encara més difícil per aparcar.

Lídia
Querol
Administrativa

� En general, em semblen bé,
sempre i quan se situïn en zo-
nes de molt trànsit o en llocs
comercials. Les trobo malament
en aparcaments dissuasoris.

�

“És una proposta inclosa en el POEC”
La creació de zones blaves a carrers del centre

és un dels punts que el Pla d’Ordenació d’Equi-
paments Comercials (POEC) de la Generalitat va
establir fa 4 anys per a Montcada i Reixac i estem
d’acord amb què s’acompleixin aquests punts.
Entenem que mai plou a gust de tothom, però
creiem que la zona blava que es farà té un ampli
marge d’hores lliures. S’han escollit les zones que
menys perjudiquen els veïns, les del voltant del

mercat i algun carrer comercial. La rotació de
vehicles farà que gairebé sempre es tingui un lloc
lliure on deixar el cotxe i poder sortir carregats del
Mercat. La zona blava permetrà que en aquests
carrers aparquin els veïns i les persones que van a
comprar. La resta de gent s’hauria d’acostumar a
usar les zones d’aparcament que hi ha a Montcada,
com l’aparcament al pont de La Salle, que gairebé
no s’utilitza.

Jesús González
President comerciants
Montcada Centre-Llevant

�

“Busquem solucions d’aparcament per als ciutadans”
L'estat actual de saturació de les zones d'apar-

cament al municipi, sobretot a les zones properes a
serveis bàsics i de gestió (centre d'atenció primària,
entitats financeres, comerços, activitats formatives,
lúdiques i culturals) i al carrer Major és derivat de
l'augment de vehicles sofert les darreres dècades
sense una previsió de desenvolupament urbanístic
adequada. La responsabilitat de l'Ajuntament, entre
d'altres, és cercar solucions d'aparcament per als

ciutadans que s'han de desplaçar a aquestes zones
de serveis. Una altra consideració a tenir en compte
és que entre tots fem la ciutat que tenim i que de
vegades ens condiciona la comoditat de tenir el
vehicle davant de casa o d’anar amb cotxe fins a la
porta del comerç quan, si tots fóssim capaços de
deixar-lo a uns minuts caminant del nostre destí,
possiblement aconseguiríem descongestionar
aquesta zona tan saturada.

Carme Porro
Presidenta de l’Àrea Interna
de l’Ajuntament de Montcada

�

“Agreujarà els problemes d’aparcament al Centre”
Des d’ERC, hem iniciat una campanya contrària

a les zones blaves, que va començar amb el vot
contrari al Ple municipal, continua amb la penjada de
pancartes i seguirà amb la demanda a l’equip de
govern municipal d’aturar la seva extensió. A la zona
on es faran les noves places hi ha una manca
d’aparcament que no es resoldrà. Abans de prendre
aquesta mesura, caldria elaborar un estudi del parc
de vehicles del barri, de les places actuals, i oferir

aparcaments alternatius al mateix barri. Les zones
blaves estan penalitzant l’aparcament quotidià dels
veïns que hi viuen, i dels que han de deixar el cotxe
a l’estació de tren per agafar el transport públic.
Aquesta mesura no beneficia el comerç de proxi-
mitat, sinó que està pensada per a un model de
creixement urbanístic dispers i de luxe amb el qual no
estem d’acord per fer inviable el transport públic i
obligar als ciutadans a utilitzar el vehicle privat.

Jordi Sánchez
President d'ERC de
Montcada i Reixac

�
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Francesc Ruestes i Montcada
homenatgen Salvador Dalí

CICLE D’ACTIVITATS

Daniel Giralt-Miracle i Antonio Urrutia debatran sobre el valor de les aportacions del creador empordanès

sònia hernández
redacció
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-Què es pot veure a Homenatge
a Dalí
-He volgut fixar els meus records
de l’època en què vaig treballar
amb Dalí i el que per a mi va sig-
nificar. Ja fa temps que volia fer-
ho i l’any Dalí és un bon moment.
-Són obres dels últims setanta,
però també es pot veure una
mostra de la seva producció
actual.
L’interès de l’exposició és
que es divideix en tres parts:
una que podríem dir
històrica, que fa referència a
la meva educació amb Dalí;
una peça contemporània,
que és una instal·lació amb
un curtmetratge, i la tercera,
que és un projecte, una es-
cultura Girafefontaine, que
podria ser una font. En
aquest últim he aplicat el
mètode paranoïco-crític que
aplicava Dalí en les seves
creacions. I m’agradaria que
algun dia aquest projecte
fos una font pública.
-Vostè ha treballat pintura,
escultura i l’audiovisual.

Inauguració exposició
Divendres, 1 d’octubre. 20h

Teatre familiar. Cia. Dalips
Diumenge, 3 d’octubre. 12h

El surrealisme sóc jo
Conferència a càrrec de
J. Corredor-Matheos
Dijous, 7 d’octubre. 20h

Teatre. Mercè Rovira-Lali
Feliu
Dalírium, jouer voir les anges
Dissabte, 9 d’octubre. 22h

Salvador Dalí, geni
o oportunista. Debat amb
Daniel Giralt-Miracle i Antonio
Urrutia Raspall
Dijous, 14 d’octubre. 20h

Cinema. Un chien andalou i
L’âge d’or
Dissabte, 16 d’octubre. 22h

Teatre familiar.
Companyia Mousiké.
Els bigotis de Dalí
Diumenge, 17 d’octubre. 12h

Cinema. Gala, de Sílvia Munt
Dissabte, 23 d’octubre. 19h i
22.30h

els actes

El Departament de Cultura ha
organitzat un ampli programa
d’actes per celebrar l’Any Dalí,
que ocuparà tot el mes d’octu-
bre i que, a la vegada, servirà
per conèixer l’obra de Francesc
Ruestes, un dels noms rellevants
al panorama artístic actual que
ha exposat a galeries i centres
institucionals de tot Catalunya i
l’estat Espanyol. El seu projecte
artístic no té fronteres i cons-
tantment investiga les pos-
sibilitats expressives de la pin-
tura, l’escultura i l’audiovisual.
En aquest procés, al 2002 va
guanyar el Premi Nacional de
Pintura Juan Ramón Masoliver,
raó per la qual ara exposa els
seus últims treballs a l’Auditori
Municipal. La mostra s’inau-
gura l’1 d’octubre. Fins a final
de mes, es podrà veure Ruestes.
Homenatge a Dalí, composada –
entre altres obres– d’una
instal·lació realitzada ex professo
per a Montcada, Rêve d’un
instant, formada per una
projecció audiovisual i una es-
cultura. També es podrà obser-
var una maqueta del projecte
cinematogràfic i escultòric
Girafefontaine ,  on amb les
imatges d’un film l’espectador
viu un recorregut per l’obra de
Ruestes i de Dalí i presencia la
transformació d’una girafa
audiovisual en una escultura pú-
blica, una font.
A més, Ruestes mostrarà els
treballs que va realitzar quan va
ser rebut per Dalí al seu taller,
entre 1974 –quan Ruestes no-
més tenia 15 anys– i 1979 i
altres en què la influència del
geni empordanès és molt cla-
ra. Aquesta és la gènesi de
l’homenatge que Ruestes i el

Departament de Cultura faran
a Dalí durant tot el mes
d’octubre.

Ampli programa d’actes.

Al voltant de la mostra, es du-
ran a terme moltes altres activi-
tats, com teatre infantil, teatre per
a adults, cinema i dues xerrades.
El crític artístic i poeta Josep
Corredor-Matheos pronunciarà
la conferència El surrealisme sóc jo
el 7 d’octubre, a les 20h, que
acostarà els assistents a la com-
plexa personalitat de Dalí. L’altra
xerrada, el 14 d’octubre, la

protagonitzaran els crítics Daniel
Giralt-Miracle i Antonio Urrutia,
que debatran sobre el valor de
l’aportació daliniana a l’art per
arribar a concloure si
l’empordanès era un geni o un
oportunista. Giralt-Miracle ha
desenvolupat una notable tasca
com a crític i va ser el comissari
de l’any Gaudí, a més de formar
part del patronat del Museu Cen-
tre d’Art Reina Sofia. Per la seva
banda, Antonio Urrutia ha estat
professor d’art a la Universitat
de la Sorbona, a París. Els res-
ponsables del Departament de

Cultura han destacat la qualitat i
el prestigi de les persones que
participaran en aquest cicle Dalí,
així com dels espectacles i
pel·lícules que s’oferiran. De fet,
l’homenatge a Dalí és una de les
iniciatives més destacades de
Cultura per a aquest any. Una
altra manera de recordar la
versatilitat de Dalí és acostant-se
a la seva producció cinema-
togràfica. El 16 d’octubre
l’Auditori acollirà la projecció de
les pel·lícules que Dalí va realitzar
amb Luis Buñuel a finals dels anys
vint: Un chien andalou i L’âge d’or,
que sovint han estat considera-
des les creacions més autèntica-
ment surrealistes fetes a Espanya.

 >>Francesc Ruestes amb el projecte ‘Girafefontaine’

Què troba en cada tècnica?
Jo crec que les coses s’han de
viure apassionadament. Tot allò
que ens passa són petits acci-
dents que ens fan canviar i que
s’han de viure intensament.El
que fem només pot trascendir
si ho fem en passió, i no només
en la creació artística, sinó en
totes les esferes de la vida. SH

ARXIU

SÒNIA HERNÁNDEZ

entrevista a f. ruestes

LA PASSIÓ DE LA CREACIÓ
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Una cinquantena de persones acompanyen la montcadenca durant la inauguració

Clara Cardona ofereix un
clam a la bellesa de la vida

>>EXPOSICIONS. ‘Apunts de viatges’ a la Casa de la Vila >>Festa Major a Can Cuiàs

Bona resposta dels
veïns a la celebració

SÒNIA HERNÁNDEZ

sònia hernández
redacció

 >> Les activitats infantils, imprescindibles en les celebracions veïnals

 >> Cardona –al centre– mira les seves obres amb Morral –a l’esquerra

L’art de la dinamització al
Centre Cívic de Can Cuiàs

sònia hernández
montcada

sònia hernández
can cuiàs

>>EXPOSICIONS. Pintura jove

Fins al 12 d’octubre es pot visi-
tar a la Casa de la Vila la mostra
Apunts de viatges, on la montca-
denca Clara Cardona ha com-
pilat més d’un centenar de pintu-
res que capten els paisatges dels
diferents llocs on ha viatjat els
darrers anys, com la Cerdanya,
Benidorm, Aragó o Andalusia.
La mostra es va inaugurar el pas-
sat 21 de setembre, amb l’assis-
tència d’una cinquantena de per-
sones. El cap de l’Àrea Social de
l’Ajuntament, Carles Guijarro
(PSC), va destacar la implicació
de Clara Cardona en la vida
cultural del municipi. Per la seva
banda, la regidora de Cultura,
Amèlia Morral (CiU), va remar-
car la tasca de la Casa de la Vila

com a motor dinamitzador del
municipi “i més quan la per-
sona qui exposa és una mont-
cadenca que ha treballat per
la cultura al municipi”. Car-

dona, visiblement emocionada,
va explicar que el seu missatge
es resumia en l’afirmació que “la
vida és bella i paga la pena
viure-la”.

 >> Les protagonistes de l’exposició amb representants municipals

El Centre Cívic de Can Cuiàs
va acollir durant 10 dies, del 21
al 30 de setembre, la mostra Pin-
tura jove, composada per una

trentena d’obres realitzades per
les alumnes dels cursos de pin-
tura que s’imparteixen al centre.
La mostra es va inaugurar amb
l’assistència dels alumnes, els
familiars i representants polítics,

com el cap de l’Àrea Social,
Carles Guijarro (PSC),qui va
destacat la qualitat dels treballs
exposats i la importància dels
centres cívics dels diferents en
la vida diària dels veïns:
“Aquesta exposició forma
part dels cursos que es fan al
Centre Cívic i que entren din-
tre de la nostra política de di-
namitzar la vida de cada ba-
rri”, va dir Guijarro.

Un bon incentiu. La respon-
sable del curs, Dèlia Tarazón, va
explicar que aquestes mostres
són un incentiu per a les alumnes
“perquè veuen que es dóna
un valor a allò que fan i que
la seva feina té una reper-
cussió”, va afirmar.

aniversari

La cercavila, el festival de play-
backs i les activitats infantils van
ser els actes més exitosos de la
Festa Major de Can Cuiàs, cele-
brada entre el 17 i el 19 de
setembre. Des de divendres a
la tarda i fins diumenge al ves-
pre, els veïns del barri van par-
ticipar en el programa d’actes
previst per l’Associació de
Veïns, que també va comptar
amb una paella popular, ball de
festa major, xocolatada i corre-

foc. Paco Castro, president de
l’entitat veïnal, va mostrar la seva
satisfacció per la resposta do-
nada per tots els veïns: “Estem
veritablement contents pels
resultats obtinguts, perquè
hem observat un increment
notable de la participació i
perquè no hi ha hagut cap
problema ni cap aldarull, han
estat les festes de la convi-
vència i la concòrdia”. Cas-
tro també va voler agrair pú-
blicament la seva col·laboració
als voluntaris i a l’Ajuntament.

SÒNIA HERNÁNDEZ

El passar dia 24 de setembre
de Can Cuiàs tornava a estar
de festa, en aquest cas per ce-
lebrar el quart aniversari del
Centre Cívic que, des de la se-
va inauguració, tre-
balla per esdevenir
el nucli dinamitza-
dor del veïnat. Els
encarregats de po-
sar els tons de festa
van ser  els mem-
bres del grup d’ani-
mació Set de so,
l’actuació dels
quals va anar segui-
da d’un berenar per
a tots els assistents.
Roser Solano, la
dinamitzadora del

Centre Cívic, va remarcar la
importància del suport dels
veïns perquè les iniciatives de
l’equipament municipal donin
resultats. SH

SÒNIA HERNÁNDEZ

MARIO AZAÑEDO
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Subvenció de la Generalitat
per a la futura biblioteca

El PUOSC aporta més de 720.000 euros a l’equipament de Pla d’en Coll

en 2 minuts...
�

El Rinconcillo, a l’Auditori
El grup teatral montcadenc El Rinconcillo presenta el seu
espectacle Historias a l’Auditori Municipal el 2 d’octubre.
L’espectacle es composa de textos del dramaturg francès Jean
Cocteau i l’italià Dario Fo. Santiago Jiménez, qui conforma amb
Paquita Roldós el grup, ha explicat que l’espectacle destaca per la
sensibilitat amb què tracta els problemes de les dones. LR

Primers concerts de Márquez
El 30 de setembre va començar el cicle de concerts que oferirà
el guitarrista montcadenc Juan Ramón Márquez durant el mes
d’octubre. Márquez s’estrena al Centre Cívic de Can Cuiàs, a
les 20h, amb un programa que alterna la guitarra clàssica i la
flamenca, amb peces populars que seran reconegudes pel públic.
Els següents concerts seran al Gran Casino de Terra Nostra, el
15 d’octubre, i a La Unió de Mas Rampinyo el dia 22. LR

Sardanes a la plaça de l’Església
Diumenge 10 d’octubre tornen les sardanes a la plaça de
l’Església, amb la cobla Jovenívola de Sabadell, a les 12h del
migdia. L’audició s’emmarca dintre del calendari de sardanes
organitzat per la Regi-
doria de Cultura, que
continuarà el 7 de no-
vembre al mateix esce-
nari i a la mateixa hora,
amb la cobla Canigó. A
la foto, la ballada de sar-
danes en homenatge al
mossèn Josep Maria
Juan-Torres. LR

�

L’ABI ajorna l’inici del curs fins
a mitjan del mes d’octubre

sònia hernández
redacció

La Generalitat de Catalunya
subvencionarà amb 721.630
euros la construcció de la  futu-
ra biblioteca projectada al Pla
d’en Coll, annexa al Montcada
Aqua. La partida s’emmarca din-
tre del Pla Únic d’Obres i Ser-
veis (PUOSC) per al període
2004-2007, i més en concret, en
el Pla Específic de Biblioteques
(PEB), que permetrà la cons-
trucció de 85 noves biblioteques
a tot Catalunya, la millora de 19
i la posada en marxa de 3 nous
bibliobusos, amb una aportació
de gairebé 33 milions d’euros.
La subvenció per a l’equipament
montcadenc, com la resta, es va
aprovar el passat 3 de setem-
bre, per la Comissió de Coope-
ració Local.
La notícia de la participació de
la Generalitat en el sufragament
de la biblioteca es confirma tot
just un any després que la llavors
subdirectora general de patri-
moni cultural de la Generalitat,
Maria Dolors Portús,  anunciés
la voluntat del govern de
col·laborar-hi durant la reunió

que va mantenir llavors amb
diversos representants muni-
cipals. D’altra banda, el con-
sistori també ha demanat una
subvenció per valor de 60.000
euros a la Diputació amb els
quals afrontar els 7 milions en
què està pressupostat.

Projecte ambiciós. La fu-
tura biblioteca és el projecte cul-
tural més ambiciós d’aquest
mandat. Ara per ara, el consis-
tori treballa en la redacció del

projecte executiu. Segons les pla-
nificacions, l’equipament tindrà
una extensió de 2.100 metres
quadrats. També es construirà un
auditori de 500 butaques retràc-
tils que permetran que la sala
s’utilitzi per a diferents tipus
d’esdeveniments. Darrerament
la biblioteca també ha estat
actualitat per l’aparició d’una
plataforma que reclama que, un
cop oberta la nova biblioteca,
no es tanqui la del carrer
Montiu.

 >> Una imatge virtual del futur equipament al Pla d’en Coll

sònia hernández
redacció

L’Associació Benèfico Instruc-
tiva (ABI) ha ajornat l’inici ofi-
cial de la temporada 2004-2005
fins al 18 d’octubre, quan
s’inaugurarà la cafeteria, que ha
estat remodelada, i una expo-
sició d’art a càrrec del col·lectiu
7 d’art. Un canvi de dates en la
finalització de les obres del Cafè
Colon ha estat la causa de
l’ajornament. Durant l’acte, que
en un començament estava

El concert de Lana Lane, una aposta destacada de la junta de l’entitat

previst per al dia 2 d’octubre,
també es farà lliurament dels
carnets dels nous socis. L’únic
acte que no s’ha pogut ajornar
és el concert de rock sinfònic de
Lana Lane i Erick Norlander,
perquè la seva actuació s’em-
marcava dintre del tour europeu
i no hi havia la possibilitat de
canvi de dates, com ha explicat
el president de l’entitat, David
Calvano. Precisament aquest
concert, el 3 d’octubre, és una
de les apostes més destacades

d’aquesta nova junta –triada al
mes de març– que s’ha proposat
revitalitzar l’ABI. Calvano ha
destacat la qualitat dels dos
intèrprets i ha expressat la
voluntat que l’acte del 18 d’oc-
tubre sigui “una oportunitat
per demostrar a tots els socis
i els montcadencs en gene-
ral quina és l’entitat que
volem”. L’ABI també durà a
terme els cursos de ioga, pintu-
ra sobre seda i restauració de
mobles, entre altres.

�

L’Escolania busca veus
L’Escolania de Montcada ha iniciat una campanya de captació
de nous cantaires per als seus grups infantil i de joves. Pepita
Gil, una representat de l’entitat, ha destacat els beneficis que
suposa aquesta activitat per als nens, que aprenen música, se
sociabilitzen i es relacionen amb el seu entorn. Els interessats a
formar part de l’entitat s’hi poden posar en contacte al telèfon
935 641 188. A la foto, una cantada de caramelles de
l’Escolania. LR

�

MARIO AZAÑEDO

SÒNIA HERNÁNDEZ/ARXIU
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Els Pentina el gat actuaran
a la festa del Club Súper 3

Dues montcadenques
al Festival de Gospel

Serafín Marín: “Estic satisfet
de com ha anat la temporada”

 >> Encarna Gázquez –tercera per l’esquerra, dempeus– amb el seu grup

Encarna Gàzquez i Enriqueta Albert, membres de CiR

sònia hernández
redacció

>>El torero es recupera d’una greu enganxada

La companyia també explicarà la història de la música a escoles de Barcelona

sònia hernández
redacció

 >> Serafín Marín

Les montcadenques Encarna
Gàzquez i Enriqueta Albert par-
ticiparan al III Festival de Gos-
pel organitzat per l’Institut de
Gospel Barcelona i que es durà
a terme el 9 d’octubre a les
cotxeres de Sants. Les dues
montcadenques són membres
de la formació de gospel C&R,
un grup de més de cent veus

aparegudes de les lliçons de
l’Institut de Gospel ara fa un any.
Gázquez i Albert compartiran
cartell amb veus populars en
aquest gènere com Emmanuelle
Djob o Mónica Green. Aquest
festival serà la primera actuació
de C&R  com a grup consolidat,
tot i que ja ha recorregut un bon
nombre d’escenaris i al juny
passat va presentar el seu pri-
mer treball.

L’AFMiR es passeja
pels Centres Cívics

>>Propostes per a tots els barris

sònia hernández
redacció

A partir d’ara, les diferents
exposicions organitzades per
l’Agrupació Fotogràfica Mont-
cada (AFMiR) es podran veure
a tots els centres cívics de Mont-
cada de manera rotativa. Du-
rant el mes de setembre i conti-
nuant amb la tendència iniciada
amb el festival PhotoMontcada,
ja s’han pogut veure diferents
mostres als equipaments de
cada barri. Segons ha explicat
el president de l’AFMiR, Cos-
me Oriol, les exposicions esta-
ran un mes a cada centre i la idea
és que passin per les Antigues

Escoles de Mas Rampinyo, el
Gran Casino de Terra Nostra,
el Centre Cívic de Can Cuiàs,
l’hotel d’entitats de Can Sant
Joan, La Unió i l’ABI.  Les mos-
tres seran de producció pròpia
de l’AFMiR, composades per
obres dels guanyadors dels con-
cursos mensuals o per les
col·leccions col·lectives dels
diferents socis de l’entitat.
Amb aquesta iniciativa es confi-
gura una xarxa que, a més de
dinamitzar els centres cívics dels
barris, ofereix els espais neces-
saris perquè els fotògrafs mont-
cadencs mostrin la seva obra
amb una certa regularitat.

INSTITUT DE GOSPEL

 >> La formació montcadenca amb el cotxe protagonista de l’espectacle ‘S’

Mentre es recupera de les exi-
toses i esgotadores actuacions a
les festes de la Mercè –amb el
sempre triomfant S, que va
enlluernar a grans i petits el dia
24 a la cercavila que va recórrer

els carrers barcelonins– i de San-
ta Tecla, a Tarragona, la com-
panyia teatral montcadenca
Pentina el gat ja prepara la seva
actuació a la festa del Club Sú-
per 3 que es farà el proper 24
d’octubre a l’Estadi Olímpic
Lluís Companys, a Montjuïc.

Aquesta serà la tercera vegada
consecutiva que la formació és
convidada a participar-hi. Per a
l’ocasió, el grup liderat per Jordi
Amenós prepara una nova
versió de l’espectacle Queixalada,
que tan bons resultats li ha
donat, com es va poder
comprovar a Tarragona el 25 de
setembre on l’espectacle va ser
celebrat per un abundós públic.

Lliçons de música. Ara
que el curs ja ha començat, el
grup també torna a les aules. En
aquest cas a les de les escoles
barcelonines per explicar als
nens les característiques i la histò-
ria del jazz, la percussió o la mú-
sica moderna. Aquest és el fruit
del conveni que la formació ha
signat amb el Taller de Músics
de Barcelona. Però això no és
tot, Amenós ja ha avançat que
la companyia comença a prepa-
rar el que serà el seu nou es-
pectacle.

sònia hernández
redacció

El torero montcadenc Serafín
Marín va patir la tercera engan-
xada de la temporada el 19 de
setembre a la Plaça Monumen-
tal de Barcelona. El diagnòstic
després de l’accident va ser greu,
però menys de quinze dies
després ja pensa a reaparèixer.
-Com va ser l’enganxada?
Al meu primer brau, que era
molt incert, m’anava mesurant i
jo sabia que l’enganxada podia
arribar en qualsevol moment.
Quan semblava que ja estava
més sotmès, a l’alçada de la meva
cuixa, es va girar i em va agafar.

Em va fer una cornada de 15
centímetres, molt profunda, va
arribar fins al fémur i va trencar
la vena safena interna.
-Com ha anat la recuperació?
He fet repós absolut durant 9
dies. Ha estat molt dolorós,
sobretot els primers dies. He
perdut una corrida i un festival.
Però m’ho he de prendre bé.
M’agradaria reaparéixer el 2
d’octubre, però potser és pre-
cipitat. El que vull és estar a ple
rendiment per al 10 i 15 d’oc-
tubre a Madrid i Saragossa.
-Com valores la temporada?
La tanco el 16 a Almeria, i al
desembre vaig a Cali, Colòmbia.

Estic content, les actuacions a les
fires han estat força bé, he tingut
tardes molt bones i crec que puc
dir tranquil·lament que he acabat
entre els 10 o 15 primers.

ARXIU/SÒNIA HERNÁNDEZ

PENTINA EL GAT
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La ‘minyona assassina’ a Montcada
el retro-visor

Cecilia Aznar va ser acusada de matar el seu senyor a cops de planxa per robar-li a casa seva

amb la col·laboració de la Fundació Cultural Montcada
laura grau

ARXIU FUNDACIÓ

Més de 60
persones al

nou espectacle
del grup teatral

de La Salle

Es va confessar autora
del crim i va ser

condemnada a cadena
perpètua

 >> Una imatge antiga de l’Estació del Nord, l’actual estació Montcada-Manresa, per on va passar Cecilia Aznar

L’estiu de 1897 la premsa es va
fer ressó d’un crim comès a
Madrid que va fer còrrer rius
de tinta: una minyona va matar
el seu senyor a cops de planxa i
va desaparèixer amb totes les
coses de valor que hi havia al
pis. La presumpta assassina es
deia Cecília Aznar i va ser loca-
litzada dies després per la Guàr-
dia Civil a Puigcerdà. Malgrat la
discreció de les autoritats sobre
el trasllat de la detinguda, aviat
va trascendir que viatjaria amb
tren des de Puigcerdà fins a
Montcada, on faria trans-
bordament de la línia de Sant
Joan a la del Nord, seguint el
viatge fins a Madrid. Del breu
pas d’aquesta dona per Mont-
cada en va deixar constància el
senyor Ubach, un estiuejant que
feia la crònica social del poble.
Ubach descriu la gran quantitat
de curiosos que es van desplaçar
fins a Montcada el dia assenyalat
per “poder veure una criminal,
aguantant un sol i prenent-se unes
molèsties que no haurien tolerat si
s’hagués tractat de veure o saludar
una eminència”. Eren les 8 del matí
quan s’obria la portella d’una
vagó de tercera classe i feia la

seva aparició la minyona,
emmanillada i acompanyada de
tres guàrdies civils. Davant del
nombrós públic que l’esperava,
la detinguda va obrir el vano
que portava per cobrir-se el
rostre i va dir: “¡Cuánto curioso!”.
La comitiva, seguida per la mul-
titud, es va dirigir cap a l’estació
del Nord –l’actual estació de
Montcada-Manresa– travessant

el tram que es coneixia com la
carretera de Ribes. Un cop a
l’edifici de l’estació, “una càmara
frigorífica a l’hivern i un forn a

l’estiu”, la detinguda va demanar
poder sortir a l’andana per
prendre l’aire. Els agents van fer
apartar el públic, ansiós per
veure-li la cara, per deixar un
espai on s’hi pogués estar. Cecília
Aznar va ser jutjada a l’Audiè-
ncia de Madrid, on es va confes-
sar autora del crim, i va ser
condemnada a cadena perpètua
a la presó d’Alcalà d’Henares.

Més de 60 persones prendran
part en el proper espectacle del
grup de teatre de La Salle, que
es podria estrenar al mes d’abril
de l’any que bé. A l’elenc estaran
incloses les 28 persones que van
participar al càsting que l’entitat
va organitzar dissabte 25 de
setembre i que va donar uns
resultats excel·lents segons la di-
rectora del muntatge, Rosa La-
brador: “Vam quedar molt
sorpresos perquè la majoria
de les persones que s’hi va
presentar ballava molt bé; i
altres es defensaven prou bé,
o sigui que no hi havia ningú
descartable”. Labrador també
s’ha mostrat satisfeta perquè el
grup ja té els actors i actrius
necessaris per portar endavant
el projecte de Mañana, que
agruparà cançons dels musicals
clàssics molt estimades per la
companyia però que mai no han
pogut fer en cap dels muntatges.
La intenció és que es pugui es-
trenar la propera primavera i
que es facin vuit representacions
a La Salle. SH

Millora en el servei de

recollida de mobles vells

A partir de l’1 d’octubre, el servei de recollida de mobles
canvia, per donar més facilitats i comoditat als veïns.

La recollida serà de dilluns a dissabte.

Les persones que necessitin utilitzar aquest servei,
hauran de demanar dia trucant al telèfon 93 564 12 47,
de dilluns a divendres, de 8 a 14 h.

Telèfon 93 564 12 47
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José Díaz
revalida el títol de

campió estatal
en arc clàssic

>> TIR AMB ARC

José Díaz, del Club de Tir amb
Arc Can Piqué, ha revalidat el
títol de campió d’Espanya en la
modalitat de recorregut de bosc
amb arc clàssic, amb una pun-
tuació de 822. El torneig va tenir
lloc els dies 17, 18 i 19 de se-
tembre a Mataró i va comptar
amb la participació de 180 ar-
quers. Per seleccions autonò-
miques, Catalunya va quedar en
primer lloc, seguit de Navarra i
Madrid, que van ser segon i ter-
cer respectivament. José Díaz,
que va fer una gran actuació du-
rant tota la competició, també
va formar part del combinat ca-
talà. Respecte a la resta de par-
ticipants locals, un total de 17,
cal destacar la quarta posició de
Salvador Pérez a la modalitat
d’arc recorbat. “Estem con-
tents perquè 10 arquers han
entre els 10 primers de les
seves categories”, ha dit el pre-
sident de l’entitat, Toni Roca.

Seu local. El Club de Tir
amb Arc Can Piqué ha sol·licitat
l’organització de la pròxima
edició del Campionat d’Es-
panya de tir amb arc en la mo-
dalitat de recorregut de bosc,
que es disputarà a mitjan de
setembre de l’any vinent.

sílvia alquézar
redacció

FUTBOL SALA. DIVISIÓ DE PLATA

El Vitel demostra el seu potencial
remuntant un 0-2 contra el Barça

 >> La banqueta celebra la victòria contra els blaugrana després del xiulet final

RAFA JIMÉNEZ

lluís maldonado
pla d’en coll

El Vitelcom Montcada es va
endur la victòria en el derbi es-
telar del grup B de la Divisió de
Plata de la darrera jornada que
el va enfrontar contra el FC Bar-
celona i que va vèncer per 4 gols
a 2. Els montcadencs van
aconseguir remuntar un 0 a 2 en
contra, en un partit que es va
poder seguir en directe a través
de Montcada Ràdio al 104.6 fm
i a través d’Internet.
La primera part va estar domi-
nada pels blaugrana. La mobi-
litat i la pressió dels homes de
Xavi Closas von bloquejar el joc
d’atac dels montcadencs. Fruit
d’aquest domini a la pista van
arribar els dos primers gols del
Barça, en dos errors de la de-
fensa local. El Vitel, tocat,
semblava tenir poques mostres
de capacitat de reacció. Tot i
així, només dos minuts després
d’encaixar el segon gol, José
Rodríguez va retallar distàncies
gràcies a una molt bona jugada
d’atac. A un minut del final de la
mitja part, Héctor va transfor-
mar un doble penal que deixava
igualat el marcador al descans.
La segona meitat va ser d’absolut
domini del Vitel. La rotació de
la banqueta de Marcelo Magal-
haes va enfonsar físicament un
rival de gran qualitat amb juga-
dors d’elit com Chico, Valtinho
o Manolín. En el minut 11, Raúl
Serrano va aprofitar una jugada
confusa a l’àrea del Barça per
avançar per primer cop en el
partit al Vitel. Sis més tard, el ca-
pità Jefferson, que tornava a un
partit de lliga després de set me-
sos de baixa, enviava una pilota
al pal després d’un gran jugada
personal.
Els últims minuts van ser d’infart.

El Barça es va llençar a l’atac per
endur-se la victòria. El Vitel, molt
segur en defensa, va aprofitar un
contracop per fer el definitiu 4 a
2, obra de José Rodríguez, a
pocs segons del final.

Retorn del prestigi. Al fi-
nal del partit, el tècnic Marcelo
Magalhaes, parlava d’un matx
que va tenir dues parts ben
diferents, la primera a favor del
Barça i la segona de domini lo-
cal. Per a l’entrenador, “la victò-
ria serveix, sobretot, per do-
nar prestigi a l’entitat després
de la mala temporada ante-
rior”. El brasiler, que no va que-
dar gaire content amb l’actuació
arbitral, va lloar el gran nivell del
Barça i va destacar el bon joc
dels seus homes a la segona part.

José Rodríguez, recuperat ja de
la seva lesió a la cama,  va mar-
car dos gols que van contribuir
a la victòria final: “S’han acon-
seguit els tres punts i l’im-
portant és l’equip”.

Il·lusió. El màxim dirigent de
l’entitat, Eusebio Carrero, no
amagava la satisfacció davant
d’un equip que s’entrega els
quaranta minuts a la pista: “La
plantilla convida a l’optimis-
me, són jugadors joves que
s’entreguen tot el partit”.
El proper rival del Vitel és el
Canet. El Vitel ocupa la quarta
posició del grup B de la Divisió
de Plata amb 6 punts, i amb un
partit menys que els líders de la
classificació, el Castro Urdiales,
Bilbo i Andorra.

L’entrenador assegura que amb la victòria l’equip i l’entitat recuperen prestigi a la competició

MONTCADA RÀDIO
ESTRENA LES

TRANSMISIONS

l’apunt

Els oients de Montcada Rà-
dio van poder seguir l’emo-
cionant partit contra el Bar-
ça a través del 104.6fm i
també a través d’internet a
www.montcadaradio.com, i
que va comptar amb els
comentaris d’Antonio Her-
raiz. Durant tota la tempora-
da Montcada Ràdio seguirà
en directe al Vitel per tota
Espanya amb la transmis-
sió dels partits de ll iga,
esperant poder explicar
també els playoffs i l’anhelat
ascens a la categoria de Di-
visió d’Honor. LM  >> José Díaz ha revalidat el títol

CAN PIQUÉ
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El Montcada es refà de la derrota
a Mataró amb un triomf a casa

>> FUTBOL.  Preferent Regional

El CD Montcada es va recupe-
rar de la inesperada derrota (3-
1)al camp del Cerdanyola Ma-
taró el passat 19 de setembre
amb un triomf davant l’Olot
per 1-0 a l’última jornada amb
un gol del migcampista Ricki
Vega. La contundència en de-
fensa, l’actitud positiva dels
jugadors i el bon joc entre línies
van ser les claus de la victòria
davant un rival difícil, que es
tanca molt bé al darrere i al qual
li agrada sortir al contraatac.
“Estic content del grau de
concentració dels jugadors
durant tot el partit”, ha indicat
el tècnic, Toni Carrillo, qui ha re-
marcat que cal evitar les errades
greus que es van cometre al co-
mençament del partit a Mataró,
que van fer anar a remolc el

sílvia alquézar
redacció

 >> El migcampista Ricki Vega va marcar l’únic gol contra l’Olot

SÍLVIA ALQUÉZAR

El Valentine debuta a la lliga amb
una ensopegada davant l’Olot

L’equip va notar les absències de jugadores claus com Teresa Abad i les germanes Jurado

 >> La nova plantilla només manté un bloc de sis jugadores de la temporada anterior

LLUÍS MALDONADO

>> BÀSQUET. Primera Catalana femení

sílvia alquézar
redacció

Les baixes i la manca d’acobla-
ment i ritme típics de l’inici de
temporada van sentenciar el
Valentine femení en el primer
partit de la lliga de Primera Ca-
talana a la pista de l’Olot, on va
perdre per 77-62.  El tècnic, Lo-
renzo Ortiz, no va poder comp-
tar amb tres jugadores: la pivot
Teresa Abad, una peça fona-
mental en tasques defensives, i
les bessones Jurado, molt im-
portants en el capítol  ofensiu.
De fet, amb una plantilla de no-
més vuit components que im-
pedia fer les rotacions adequa-
des, el Valentine només va po-
der aguantar 20 minuts de partit.
“Hem notat les baixes i que
estem a l’inici de la lliga”,
afirmar la pivot Ester Rodrí-
guez. Una altra de les jugadores
veteranes, la pivot Marta Mira,
també coincideix a afirma que
“falta ritme, però hi ha qua-
litat”.

L’objectiu. El Valentine inten-
tarà novament aquesta tempo-
rada l’ascens a la Copa Catalunya,
després que la campanya ante-
rior es quedés a les portes de la
fase final. De l’última lliga
continuen Marta Oliva, Susana i
Carol Jurado, Montse Roca,
Ester Rodríguez i Marta Mira.
El tècnic, que també és nou a la
plantilla, ha pujat quatre jugado-
res júniors: Raquel Escruela,

El Valentine,
líder del Grup C

>> LLIGA EBA

Montcada i van ser l’origen de
la derrota. “Va ser un toc
d’atenció perquè no ens rela-
xem, esperem que no ens tor-
ni a passar”, ha explicat el capi-
tà Sergio, que ha fet quatre gols
des que va començar el campio-
nat de lliga.

Pròxim rival. El CD Mont-
cada visitarà el pròxim 3 d’oc-
tubre el camp del Sant Cugat,
un club històric que durant
moltes temporades ha militat a
categories superiors. L’equip
vallesà juga a un camp de gespa
força ampli que convida a prac-
ticar un bon futbol, precisament
el que li agrada a l’entrenador
montcadenc. “Si defensem bé
podem guanyar, perquè
tenim qualitat ofensiva per
fer un gol en qualsevol mo-
ment”, ha manifestat Carrillo,

qui reconeix que al Montcada
encara li falta intentar jugar més
pilota. De cara al proper partit,
l’entrenador podrà comptar
amb tota seguretat amb el lesio-
nat Ivan Gimeno, un dels puntals
de la defensa montcadenca que
s’ha perdut els partits de la se-
gona i tercera jornada després
que al primer matx de lliga es
va fer una ferida al cap que va
necessitar set punts de sutura. El
defensa es mostra optimista so-
bre el seu retorn i el futur de
l’equip. “El Montcada té una
plantilla àmplia i compensa-
da, que treballa molt i té mol-
ta qualitat. Podem pujar a
Primera Catalana”, ha dit
Gimeno, qui afirma que la de-
rrota a Mataró és comprensible
en aquestes alçades de tempo-
rada perquè hi ha molts juga-
dors nous que s’han acoblar al

sistema de joc que planteja el
tècnic. L’altre jugador que es va
lesionar a la primera jornada, el
migcampista Sergi Duran, ja va
reaparèixer al partit contra el

conjunt de la capital de la Gar-
rotxa. Duran es va perdre el
segon partit també a conse-
qüència de la ferida que es va
fer al cap en la primera jornada.

 >> Pons lluita per una posició

SÍLVIA ALQUÉZAR

El Valentine masculí transmet
bones vibracions en l’inici de
temporada. S’ha col·locat líder
del Grup C després d’haver
guanyat els dos partits que s’han
disputat fins ara de la Lliga
EBA, a la pista del Granollers
(69-77) i a casa davant del Sant
Josep de Badalona (90-61). El
tècnic, César Saura, reconeix
que la plantilla està fent una
evolució ascendent: “Si som
constants en defensa, po-
dem assolir l’objectiu de la
temporada –pujar a LEB 2–
perquè tenim qualitat en
atac”. Respecte a l’ascens, el
president de l’entitat, Pere Oli-
va, veu factible pujar de cate-
goria perquè “ja no suposa
tanta despesa econòmica”.
El pròxim rival del Valentine
és S’Arenal de Mallorca, un
equip amb un pressupost ele-
vat, amb jugadors gairebé pro-
fessionals, que és complicat de
superar a casa seva. “Crec que
perdrà pocs partits a la seva
pista”, indica Saura. SA

Marta Sánchez, Marta Santiago
i Sara. Han estat baixa Cris
Ximenis, Vanessa Arjona, Núria
Mercadal i Alicia Sánchez, que
ara fa funcions de segona entre-
nadora. En les properes setma-
nes s’incorporarà a l’equip Va-
nessa Alférez, que en un primer
moment havia deixat la discipli-
na del Montcada. “Hem con-
feccionat una plantilla jove
amb projecció de futur”, afir-
ma Ortiz, qui confia que les
júniors s’adaptin aviat a la nova
categoria i sistema de joc per
tenir cada vegada més minuts.

MOLTA IGUALTAT PER LES PLACES DE DALT

El Valentine femení ha quedat
enquadrat al Grup Primer de
Primera Catalana. Per a
l’entrenador del Montcada,
Lorenzo Ortiz, la lluita per les
dues places que donen accés
a la fase final serà molt
aferrissada. “És un grup
igualat i, segurament, els
conjunts més regulars a
casa seran els que entra-

el grup

ran en el play-off”, indica
l’entrenador. Cerdanyola, Grup
Barna, Sant Adrià, IPSI i Roser
són alguns dels rivals que més
preocupen al tècnic. Per la
seva banda, el president, Pere
Oliva, confia plenament en les
opcions de l’equip per assolir
l’ascens: “Si treballen bé, ho
poden aconseguir perquè hi
ha un bon nivell”. SA
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>> HANDBOL. Presentació oficial

La Salle aposta per
consolidar els dos
sèniors a Primera

sílvia alquézar
redacció

Per primera vegada en la història
del club, el CH La Salle Mont-
cada té els dos sèniors –masculí
A i femení– a Primera Catala-
na. “Volem consolidar amb-
dós equips a la categoria i,
fins i tot, somiem amb entrar
en la fase final d’ascens”, va
destacar el president, Josep Ma-
resma, durant la presentació de
tots els conjunts de l’entitat
davant l’afició local en el decurs
d’un acte que va tenir lloc al
pavelló Miquel Poblet el passat
26 de setembre. Amb motiu de
la celebració, el sènior femení va
jugar un partit amistós contra la
Roca, també de Primera Cata-
lana, amb el resultat de 22-24.
Malgrat la derrota, el seu tècnic,
José Antonio Quirós, ha fet una
lectura positiva del matx: “Vam
oferir una bona imatge, tot i
que teníem les baixes de Ro-
sa i Azu, dues jugadores  im-
portants”. El femení comença-
rà la lliga el 17 d’octubre.

FOTOS: SILVIA DÍAZ

 >> El sènior femení s’estrena a Primera Catalana amb un equip força equilibrat que intentarà estar a dalt

El Sant Joan ja és tercer
>> FUTBOL.  Segona Regional

 >> El sènior A masculí ha introduït alguns canvis a la plantilla, que dirigeix Jaume Puig

 >> La plantilla del Sant Joan Atlètic de la temporada 2004-2005 vol pujar a Primera Regional

LLUÍS MALDONADO

sílvia alquézar
redacció

El Sant Joan Atlètic s’ha
col·locat a la tercera posició del
Grup Novè de Segona Regio-
nal, després de tres jornades de
lliga i cap derrota. A l’últim par-
tit, el conjunt de Can Sant Joan
es va imposar al camp del Mo-
lletense per 1-2, amb gols de
Cristian i Nandi, de penal. “Es-
tic molt content del rendi-
ment de l’equip, per ara les
coses estan sortint bé”, des-
taca el tècnic, Rafael González,
qui espera que la bona ratxa de

joc i resultats es perllongui les
properes jornades.

Partit clau. El Sant Joan At-
lètic rebrà el pròxim 3 d’octubre
el Lloreda, un rival directe en la
lluita per l’ascens situat a la
segona posició amb 9 punts,
dos més que els montcadencs.
Per a l’entrenador, és important
treure un resultat positiu de l’en-
frontament de cara als seus ob-
jectius d’aconseguir l’ascens a
Primera Regional. “Serà un
partit molt igualat entre dos
bons equips”, indica González.

Sènior masculí. L’equip que
entrena Jaume Puig va jugar
l’últim matx de preparació el dia
de la presentació contra el Gra-
nollers B, de Segona, a qui es va
imposar per 33-15. La Salle co-
mençarà la competició el 3
d’octubre contra el Sant Martí-
Adrianenc B al pavelló Miquel
Poblet. De cara a aquest partit,
el tècnic no podrà comptar amb
Moratona; Jaume Soto, amb
problemes al taló d’Aquil·les;
Dani Escudero, operat recent-
ment del genoll que es perdrà
tota la temporada; i Xavi
Benítez, amb molèsties a l’es-
quena. A l’entrenador li preocu-
pa l’adaptació de la plantilla al
sistema defensiu 5-1, ja que la
temporada passada la defensa
es basava sobretot en un 6-0.
Respecte a l’atac, Puig afirma que
“la plantilla actual té més
riquesa gràcies a les últimes
incorporacions”. Enguany, La
Salle jugarà els dissabtes a les
20h al pavelló municipal Miquel
Poblet.
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El CC Montcada Saunier Duval
acaba en segon lloc per equips

>> CICLISME.  VII Vuelta a la Montaña Central

El Club Ciclista Montcada
Saunier Duval va acabar a la
segona posició per equips a la
setena edició de la Vuelta a la
Montaña, organitzada pel CC
Puertas de Asturias entre el 16 i
19 de setembre. A manca d’una
etapa, l’entitat local liderava la
classificació general individual i
per conjunts, però una caiguda
on es van veure implicats quatre
corredors del club montcadenc

sílvia alquézar
redacció

Bon paper dels
corredors de la JAM

>> ATLETISME.  Mitja Marató Ruta Vino Somontano

en 2 minuts...

�30 anys de Penya Barcelonista

�La marxa en bici serà el 3 d’octubre

La Penya Bar-
celonista de
Montcada va
començar la
celebració del
seu 30è aniver-
sari amb una
actuació de pa-
llassos i una
xocolatada el
passat 28 de
setembre a la plaça de l’Església, i una missa a la parròquia de
Santa Engràcia en memòria dels socis desapareguts i una
cantanda d’havaneres a càrrec del grup local L’Espingari, pre-
vist el dia 30. L’acte central de la celebració tindrà lloc el 6
d’octubre a l’Auditori, on es farà un debat esportiu amb l’assis-
tència de diversos exjugadors del FC Barcelona com Eusebio i
Alfonseda (20h). D’altra banda, la Penya ha obert una secció a
Terra Nostra, que es reuneix al Casino per seguir els partits
televistas del Barça. La iniciativa, promoguda per l’Ajuntament,
la Penya i l’AV, va quedar segellada en un acord que es va signar
el 19 de setembre al Casino  –a la foto, els promotors del
conveni amb un grup de joves culés. SA

L’AV de Montcada Nova organitza el 3 d’octubre una nova
edició de la marxa popular en bicicleta. L’expedició sortirà del
parc Salvador Allende a les 11h, seguirà el seu recorregut per
Mas Rampinyo, Pla d’en Coll, l’avinguda de la Ribera, la Ribera i
el parc de les Aigües, on es farà una petita parada per descansar.
Tot seguit, la marxa continuarà cap a Can Sant Joan, l’avinguda
de la Unitat i els carrers Major i Joaquim Castellví per arribar fins
a la Ferreria i participar a la festa de comiat a la incineradora que
organitza l’Ajuntament. L’entitat veïnal ha fet una crida a tothom
perquè participaci a l’edició d’enguany. SA

PILAR ABIÁN

Una quinzena de corredors de
la Joventut Atlètica Montcada
(JAM) va participar el 26 de se-
tembre a la Mitja Marató Ruta
Vino Somontano, a Osca. El
millor classificat local va ser Ilde-
fonso Teruel, que va arribar el
64 de la general. José Muñoz va
ser tercer en veterans. També van
córrer Emilio Rodríguez, Àngel
Fraile, Antonio Ortega, Jordi
Flores, Benjamín Casado, Enric  >> La delegació de la JAM que va viatjar a Alquézar, Osca, per participar a la Mitja Marató del Somontano

JAM

 >> El Club Ciclista Montcada Saunier Duval està fent una bona temporada

els va impedir pujar al més alt
del podi. Oriol Llesuy va ser
cinquè, Oriol Colomé va aca-
bar novè i Ibon Zugasti va fina-
litzar al desè lloc.

Quatre etapes. La Vuelta va
arrencar amb una prova pròleg
el dia 16 de 4’5 quilòmetres en-
tre Riosa i Alto de Viapará. El
dia següent va tenir lloc la pri-
mera etapa, de 130 quilòmetres,
amb sortida i arribada a Mieres.
La tercera jornada la cursa es va

dividir en dos sectors: el primer,
de 83 quilòmetres entre More-
da i Puebla de Lillo, i el segon,
de 86 quilòmetres entrePuebla
de Lillo i l’estació Valgrande-
Pajares. A la darrera etapa, en-
tre Morcin i Pola de Lena, els
ciclistes van haver de completar
un recorregut de 109 quilò-
metres, amb pas pels ports de
tercera categoria de San Tirso i
Sant Esteban de las Cruces i per
El Cordal, aquest de primera
categoria.

Maya i Antoni Garcia. Jordi
Candela es va haver de retirar
per lesió. Amb els atletes locals
va viatjar una nodrida expedició
local de més de quaranta per-
sones. Els corredors van coin-
cidir a destacar la duresa del re-
corregut, amb nombrosos des-
nivells. La majoria dels atletes va
fer una marca inferior a la seva
perquè encara es troben en l’inici
de temporada. SA

PILAR ABIÁN

Comerciant, si et

vols anunciar en

aquesta

revista truca al

625 601 107

i t’informarem
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mésen 2 minuts VITEL B. FUTBOL SALA> Primera A
Començament irregular al campionat de lliga
El Vitel B, que debuta a la categoria de
Primera Nacional A, no ha començat
amb bon peu a la lliga ja que només ha
guanyat un punt dels sis possibles a les
dues primeres jornades. Els montcadencs
van empatar a 5 gols al primer partit con-
tra el Rubí, disputat al pavelló Miquel
Poblet el passat 19 de setembre. A l’última
jornada, el Vitel B va encaixar una
golejada (10-2) a la pista de l’Eivissa, un
rival amb un pressupost molt elevat que
té tres jugadors brasilers. “Som un equip
jove i inexpert que encara s’ha d’acos-
tumar a la categoria”, indica l’entrena-
dor Javi Ruiz, qui confia en la qualitat de
la plantilla per mantenir amb comoditat
la permanència. El pròxim rival del Vitel B serà el Sineu de Mallorca. El partit es
jugarà al pavelló Miquel Poblet a les 18h. SA

CH LA SALLE MONTCADA. HANDBOL> Tercera Catalana

Els dos sèniors encaixen golejades en el primer matx
Els dos equips sèniors de la Penya Decano han iniciat la competició de lliga a Terce-
ra Regional amb derrotes força espectaculars. El conjunt A va perdre al camp dels
Canaris per 6-1, mentre que el B –a la foto superior– ho va fer contra el Celtic B a
domicili per 4-1. Malgrat el resultat, la Penya Decano B, entrenada per Andrés Sánchez,
va tenir opcions de victòria fins a l’últim quart d’hora del partit, ja que es va arribar
amb empat a un en l’electrònic. Les lesions dels dos centrals montcadencs i la
impossibilitat de fer canvis perquè ja s’havien fet tots els reglamentaris van abocar la
Penya a la derrota. El principal objectiu de la temporada és conjuntar la plantilla,
formada per jugadors joves i veterans, i quedar entre els cinc primers classificats.
Una pecularitat del conjunt B és la diversa procedència dels seus jugadors. Té cinc
jugadors estrangers –de Colòmbia, Anglaterra, Brasil, Equador i Bòsnia– que no
tenen cap problema per jugar a Tercera ja que la normativa no és tan restrictiva com
a categories professionals. “Semblem l’ONU, però estem contents perquè hi
ha molt bon ambient i intentem passar una estona agradable fent una mica
d’esport”, ha indicat Sánchez. Fins i tot, un dels jugadors, el de nacionalitat bosniana,
havia jugat a la segona divisió alemanya. Els dos equips de la Penya Decano juguen
al camp municipal de La Ferreria. El club també disposa d’un conjunt veterà –a la
foto inferior.  SA

LLUÍS MALDONADO

La Salle B tanca un equip força equilibrat
El sènior B de la Salle Montcada segueix preparant l’equip de cara a la pròxima lliga
de Tercera Catalana, que començarà el 17 d’octubre. En el primer matx, els homes
de Luis Canalejas visitaran la pista de les Franqueses. La plantilla ha ofert una bona
imatge als partits amistosos que ha disputat, “tot i que encara falten polir alguns
aspectes perquè som un conjunt molt jove que s’ha acostumar a la categoria”,
ha explicat el tècnic, qui recorda que el principal objectiu és formar jugadors perquè
puguin arribar al sènior A de Primera Catalana. No obstant això, la plantilla no es
posa sostres i no descarta poder lluitar per l’ascens si es fa un bon treball i els
resultats acompanyen. El jugador que es perdrà el primer trimestre del campionat és
Xavi Sánchez, que és pendent d’una operació de menisc en el moment de tancar
aquesta edició. La Salle B entrena a la pista coberta tres dies a la setmana, però juga
els dissabtes a les 20h al pavelló Miquel Poblet. SA

PENYA DECANO. FUTBOL> Tercera Regional

CB ELVIRA CUYÀS
CB ELVIRA CUYÀS. BÀSQUET> Categories territorials

El sènior A masculí perd a casa el primer partit
No ha començat amb bon peu el primer equip masculí del CB Elvira Cuyàs, que va
perdre el primer partit de lliga de les categories territorials contra el Parets per 48-
59. El conjunt no va fer un bon matx, amb manca d’encert ofensiu. La plantilla va
notar la falta de ritme de començament de temporada. L’equip és el mateix de la
campanya anterior, amb la incorporació d’Aleix Monclús i la baixa de Sergi. L’objectiu
del sènior A –a la foto– és intentar quedar el més alt possible a la classificació.
D’altra banda, el sènior B masculí va debutar a la lliga amb una derrota amb el
Torelló B per 66-56 i el sènior A femení va vèncer el Sabadell C per 25-66.  SA

CB MONTCADA

CB MONTCADA B. BÀSQUET> Segona Catalana

Bon joc i segona victòria a la competició
El sènior B del CB Montcada compleix els
pronòstics inicials de la temporada. El conjunt,
dirigit per Joan Rubio, ha guanyat els dos partits
de lliga jugats fins ara. A la primera jornada,
els montcadencs van superar el Gramenet a
domicili per 72-84 i al segon matx van guanyar
el Gavà per 98-82. El pròxim rival serà el
Cardedeu, que també té quatre punts amb dues
victòries. “Serà un matx difícil que ens
servirà per mesurar les nostres forces”, co-
menta l’entrenador, qui ha destacat el bon joc
de l’equip a les primeres jornades. Rubio no podrà comptar per a aquest enfrontament
amb el base Francesc Villalmanzo, que viatjarà amb l’equip EBA a Mallorca. SA

les classificacions
FUTBOL SALA

Divisió Plata. Grup B
Jornades 2 i 3
Descansa: Vitel
Vitel-Barça 4-2
Equip Pj. Pt.
1 Castro U. 3 9
2 Bilbo 3 7
3 Andorra 3 7
4 Vitel A 2 6

Primera B. Grup 1
Jornades 1 i 2
Vitel B-Rubí 5-5
Eivissa-Vitel B 10-2
Equip Pj. Pt.
1 Escola 2 6
2 Gracia 2 6
3 Epic Casino 2 6
13 Vitel B 2 1

BÀSQUET

Lliga EBA. Grup C
Jornades 1 i 2
Granollers-Val. 69-77
Val.-St.Josep 90-61
Equip Pj. Pt.
1 Valentine 2 4
2 Navàs 2 4
3 Mollerussa 2 4

4 Igualada 2 4

2a Catalana. Grup 3
Jornades 1 i 2
Grame.-Mont.B 72-89
Mont.B-Gavà 98-84
Equip Pj. Pt.
1 Cardedeu 2 4
2 Montcada B 2 4
3 Vilafranca 2 4
4 Fuster 2 4

Ct. Territorial. Grup 4
Jornada 1
Elvira A-Parets 48-59
Equip Pj. Pt.
1 Arenys C 1 2
2 Granollers C 1 2
3 Mataró 1 2
11Elvira A 1 1

Ct. Català B. Grup 1
Jornada 1
Torelló A-Elvi B 66-56
Equip Pj. Pt.
1 Badalonès 1 2
2 Caldes C 1 2
3 Sant Quirze 1 2
9 Elvira B 1 1

1a Catalana. Grup 1
Jornada 1
Olot-Valentine 77-62

Equip Pj. Pt.
1 Grup Barna 1 2
2 Torelló A 1 2
3 Olot A 1 2
14 Valentine 1 1

3a Catalana. Grup 1
Jornada 1
Sbd C-Elvira A 25-66
Equip Pj. Pt.
1 Lluïsos 1 2
2 Valldemia 1 2
3 Terrassa B 1 2
4 Elvira A 1 2

FUTBOL

Preferent. Grup 1
Jornades 2 i 3
Cerdanyola-Mont. 3-1
Montcada-Olot 1-0
Equip Pj. Pt.
1 St. Cristóbal 3 7
2 Mollet 3 7
3 Blanes 3 6
6 Montcada 3 6

2a Regional. Grup 9
Jornades 2 i 3
St. Joan-Mollet 1-0
Molleten.-St. Joan 1-2
Equip Pj. Pt.
1 Palau 3 9

2 Lloreda 3 9
3 St. Joan 3 7
4 Martorelles 3 6

3a Regional. Grup 18
Jornada 1
Celtic-Decano B 4-1
Equip Pj. Pt.
1 St. Roc 1 3
2 Olivella 1 3
3 Chacarita 1 3
13 Decano B 1 0

3a Regional. Grup 16
Jornada 1
Canaris-Decano A 6-1
Equip Pj. Pt.
1 Canaris 1 3
2 Can Llong 1 3
3 Fortpienc 1 3
14 Decano A 1 0

ATLETISME

Pujada a Cadafalch
4 Carles Cera
53 José Muñoz
108 Aurelio Castillo
Mitja Marató Barbastro
64 Ildefonso Teruel
71 José Muñoz
80 Emilio Rodríguez
131 Àngel Fraile

149 Antonio Ortega
154 Jordi Flores
218 Benjamín Casado
240 Enric Maya
259 Antonio García

TIR AMB ARC

Campionat d’Espanya
de recorregut de bosc
Arc recte dona
7 Eugènia Martínez
Arc recte home
6 Josep Sánchez
7 Fèlix Pérez
17 Toni Roca
Arc recorbat dona
5 Tomi Martínez
Arc recorbat home
4 Salvador Pérez
5 Manuel Saldaña
6 Pedro Martín
7 Juan Ferrer
12 Ariel Arrastia
27 Dionisio Martínez
28 Esteban Pérez
44 Jesús del Río
Arc clàssic home
1 José Díaz
Arc mecànic home
8 Isidoro Grajera
Arc lliure home
13 Enrique Saldaña

SILVIA DÍAZ

Fotos: Penya Decano
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>> CONVENI. Subvencions

La fusió de les dues escoles
de futbol ja està en marxa

>> ACORD DE FUTUR

El CD Montcada i l’Escola
de Futbol (EF) Can Sant
Joan Blaugrana han arribat
a un acord de col·laboració
per a aquesta temporada,
amb l’objectiu de fer més
competitius els seus equips
del planter i poder aspirar
a les categories més altes
de cara a l’any que ve.
Aquest procés podria cul-
minar amb la fusió de les
dues entitats la temporada
vinent. Fa dos anys, es van
inciar les converses, però
fins ara la unió no s’havia
acabat de perfilar. De mo-
ment, a la segona volta
d’aquesta lliga, l’equip de
qualsevol dels clubs que
tingui més aspiracions a
pujar de categoria podrà
incorporar els jugadors
amb més nivell de cada
club.

Suport municipal.
El president de l’EF, José
Hernández, i el del CD
Montcada, Antonio Alca-
lá, van presentar pública-
ment aquest acord el 28 de
setembre a la Casa de la
Vila, acompanyats per
l’alcalde de Montcada i
Reixac, César Arrizabala-
ga (PSC), i el president de
l’Institut Municipal d’Es-

silvia díaz
montcada

Aquesta temporada, el CD Montcada i l’EF Can Sant Joan treballaran conjuntament

7.700 euros per a
activitats esportives

 >> Parra signant el conveni amb Pere Alcover, de la Diputació

Montcada i Reixac és un
dels 36 municipis que es
beneficiaran d’un Pla de
suport a l’esport de la Di-
putació de Barcelona, que
permetrà desenvolupar ac-
tivitats esportives a pobla-
cions del Vallès Occiden-
tal i el Vallès Oriental. Els
ajuntaments, gràcies a
aquest ajut, podran adqui-
rir material esportiu per
als seus municipis o reno-
var-ne l’actual, i també de-
senvolupar activitats i esde-
veniments esportius de ca-
ràcter puntual. El diputat
de l’Àrea d’Esports de la

viu l’esp�rt

SILVIA DÍAZ

institut municipal d’esports i lleure

 >> Els presidents de les dues entitats futbolístiques signant l’acord de col·laboració

L’IME ha incorporat una
nova activitat al seu pro-
grama. Aquest mes co-
mençaran els cursets de
balls de saló al gimnàs mu-
nicipal (Zona Esportiva
Centre). Els cursos es faran
per trimestres, d’octubre a
desembre de 2004, de ge-
ner a març de 2005 i d’abril
a juny. Les classes es faran
un cop per setmana, de
22.15 a 23.45h. La quota
trimestral per persona serà
de 50 euros, que s’hauran
de pagar en el mateix
moment en què es faci la
matrícula.

Gimnàstica. Les ins-
cripcions als cursos de
gimnàstica i aeròbic ja estan
en marxa. Fa més de 20

Obertes les inscripcions d’aeròbic,
gimnàstica i ball al gimnàs

Els balls de saló són la novetat, mentre que la gimnàstica fa 20 anys que funciona

silvia díaz
redacció

JUANMA PELÁEZ/AJUNTAMENT DE SABADELL

SILVIA DÍAZ

 >> Fa 20 anys que es fan classes al gimnàs municipal

en 2 minuts...

Inici de la lliga escolar�

� Visita a Montcada Aqua

RAFI DELGADO

SILVIA DÍAZ

Diputació de Barcelona,
Pere Alcover, va signar
oficialment el conveni amb
les poblacions el 22 de
setembre, a l’Ajuntament
de Sabadell, davant els
representants de 13 muni-
cipis inclosos en el Pla,
entre els quals hi figurava
el president de l’IME i re-
gidor d’Esports de l’Ajun-
tament de Montcada, Juan
Parra (PSC). Les localitats
que es beneficiaran de
l’acord obtindran una sub-
venció entre 3.000 i 12.000
euros. Montcada en rebrà
7.700. SD

Una delegació de Santa Margalida (Mallorca), en-
capçalada pel seu alcalde, Antoni del Olmo, van
visitar Montcada Aqua i les oficines de l’IME el 22 de
setembre. Els mallorquins van estar acompanyats en
la visita pel president de l’IME, Juan Parra (PSC). LR.

Durant la primera setmana d’inscripcions de la lliga,
250 infants s’hi han apuntat. Els equips començaran
a entrenar el 4 d’octubre. Fa uns dies, el CEIP Font
Freda (foto) i el Sagrat Cor van acollir tallers de
psicomotricitat i de multiesport. El CEIP Font
Freda  farà iniciació esportiva per primer cop, ja que
l’any passat no va comptar amb nens suficients per
oferir-la. SD

anys que s’ofereix gim-
nàstica de manteniment al
gimnàs municipal i s’adreça
a persones de totes les
edats. Aquests tipus d’exer-
cicis permeten treballar les
qualitats físiques –facultats
motrius bàsiques, coordi-
nació, percepció-, com-
batre l’estrés i fomentar la

relació social. La gimnàs-
tica de manteniment, que
es farà tots els dies menys
els dimecres, inclou exer-
cicis suaus, footing, flexi-
bilitat, circuits, steps i aeròbic
bàsic, entre d’altres.

Aeròbic. L’IME també
ha obert les inscripcions

per als cursos d’aeròbic
infantil i d’adults. La secció
infantil s’adreça a nens i
adolescents de 6 a 13 anys,
perquè fomentin les seves
capacitats motrius i la rela-
ció entre companys, tot
gaudint d’un exercici físic
no competititu. La moda-
litat d’aeròbic per a adults
permet a les persones que
ho practiquen posar-se en
forma de manera entre-
tinguda i enèrgica. L’ae-
ròbic infantil es farà les
tardes dels dilluns, dime-
cres i divendres, i les ses-
sions per a adults s’oferi-
ran els mateixos dies, però
al vespre. Els interessats a
participar en alguna de les
activitats s’han de matricu-
lar a les oficines de l’IME,
de dilluns a dijous, de 9 a
13h i de 17 a 19h.

ports i Lleure (IME) i re-
gidor d’Esports, Juan Par-
ra (PSC), que van mostrar
el suport municipal a la
iniciativa. Alcalá va destacar
que “feia molt temps que
buscàvem aquest acord.
Aquest any, entre tots,
analitzarem a fons cada
equip, per aportar més
energia on calgui”. Her-
nández va manifestar que
“l’acord ens omple de
satisfacció. Amb la fu-
sió, serà possible que
tots els nens que volen
jugar a futbol tinguin
una oportunitat, inde-
pendentment del seu ni-

vell. Amb la unió po-
drem fer molts més
equips per cada cate-
goria”. L’alcalde va expli-
car que l’Ajuntament dóna
suport a aquesta iniciativa
“perquè és una manera
de propiciar una ciutat
única” i va afegir que “és
una proposta de futur”.
Per la seva banda, Juan
Parra ha recordat que fa
dos anys que s’està intentant
cohesionar les dues bases.
Segons el regidor, “aquest
gran projecte suposarà
una transformació molt
important en el món del
futbol”. Parra ha mani-

festat també que “cada
vegada serà més difícil
mantenir dues escoles”.

Fitxes. L’acord entre
els dos clubs estava pres
abans d’inscriure els juga-
dors a la Federació Cata-
lana. És per això que els
clubs han previst que els
equips juguin a grups di-
ferents, perquè la Federació
permet el traspàs de juga-
dors en lliga si no estan al
mateix grup. Les dues enti-
tats han comunicat el con-
tingut de l’acord als pares
dels alumnes, a través d’un
comunicat.
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actualitatdels clubs
CH LA SALLE MONTCADA HANDBOL> Presentació dels equips

viu l’esp�rt institut municipal d’esports i lleure

El planter del CH La Salle es
reforça amb nou coordinador

CADET MASCULÍ > ALEVÍ MASCULÍ>

Un conjunt de primer any
El cadet del club està format per jugadors amb
experiència en categories més baixes i que provenen
d’altres equips. L’entrenador, Tesi Escobosa, assegura
que el seu objectiu és “que els jugadors aprenguin i

s’ho passin bé, el fruit arribarà més endavant”.

CADET FEMENÍ>

L’equip més nombrós
El conjunt més jove és el més nombrós. El club està
esperant incorporar quatre jugadors per formar un
segon equip. Esther González tornarà a ser l’entrenadora,
junt amb Albert Maresma, que ha explicat que “aquest
equip té opcions d’aconseguir una bona posició”.
Els alevins participen a lligues escolars i un dels objectius
de l’equip és poder participar a la lliga del CDEM.
Segons Maresma, “ens interessa que els nens juguin

a handbol, perquè després puguin venir al club”.

El CH La Salle Montcada
s’ha proposat potenciar
l’equip cadet femení i par-
ticipar a la lliga escolar del
CDEM. Aquests són dos
dels principals objectius del
club per a aquesta tempo-
rada pel que fa al planter.
Els 4 equips inferiors del
club es van presentar da-

JUVENIL MASCULÍ >

Jugadors joves a una categoria difícil
La meitat dels jugadors juvenils eren cadets l’any passat
i ara es trobaran amb rivals més grans i més forts.
L’entrenador, Rubén Crespo, ha manifestat que “aquests
joves haurien de ser cadets de segon any, però per

necessitats del club han pujat de categoria”.

El repte de l’entitat
L’únic conjunt femení de la base del club està format per
jugadores de l’any passat i noves incorporacions. El seu
entrenador, Jordi Martín, considera que, tot i els bons
propòsits de l’entitat, “serà una mica difícil consoli-
dar-nos, sobretot perquè necessitem més jugado-
res”. Martín vol aconseguir un equip fort i competitiu i
espera que “amb la incorporació d’Eugenio Díaz es
puguin aconseguir aquests objectius, el seu suport
serà fonamental per tirar endavant”.

BÀSQUET. CB MONTCADA> Júnior A

Dues victòries consecutives

FUTBOL SALA. INICI DE LLIGA >

Comença la lliga de futbol sala

Un dels fundadors del CDEM, Eugenio Díaz, serà el responsable dels equips inferiors

FOTOS: SILVIA DÍAZ

silvia díaz
pla d’en coll

vant l’afició el 26 de se-
tembre, al pavelló Miquel
Poblet. El president de l’en-
titat, Josep Maresma, espe-
ra “poder formar un aleví
més. Tenim molts nens
d’aquesta edat, però, so-
bretot, volem consolidar
el cadet femení”. Del
cadet i del juvenil, el pre-
sident ha destacat que “hi
ha molt bons jugadors i

crec que faran una bona
temporada”. Per reforçar
el planter, La Salle ha incor-
porat a la directiva Eu-
genio Díaz, que va ser pre-
sident del CDEM i ha estat
molts anys vinculat a
l’handbol femení.  Díaz
s’ha proposat “aconse-
guir que el cadet tingui
més jugadores”. El nou
coordinador ha afegit que

el club vol participar en la
lliga del CDEM i per això
“han començat les con-
verses amb les escoles.
Volem participar a la
lliga i, a més, posem en-
trenadors a disposició
de les escoles que els
necessitin”. El planter el
formen 60 jugadors, que
començaran la lliga el 17
d’octubre.

les classificacions

BÀSQUET

CB MONTCADA

Júnior masc. A. CC no sènior.
Prefer. A.G4.Fase Prèvia. Jor.1 i 2
Sfèric-Montcada 71-89
Montcada-Valls 114-35
Equip Partits Pt.
1 Montcada 2 4
2 SESE 2 4
3 Sant Fruitós 2 3

4 Torreforta 2 3

Júnior masculí B. CC no sènior.
Grup B. Jornades 1 i 2
A. Disseny-Montcada 64-55
Montcada-Mataró 97-93
Equip Partits Pt.
1 CB L’Hospitalet 2 4
2 Unió Gironina 2 4
3 Unipreus Lleida 2 4
5 Montcada 2 4

Júnior masculí C. Territorial
BCN. Nivell A. Grup 4. Jorn. 1 i 2

Per un rotund 114-35, el
júnior A del CB Montcada
va vèncer el CB Valls en el
darrer partit de lliga. Els
joves entrenats per Ismael
Systrachs van aconseguir
el segon triomf consecutiu
a la lliga preferent. Sys-
trachs ha destacat que “els

joves fa molts anys que
estan junts i han fet un
grup ben combinat”. La
majoria de jugadors pro-
venen del júnior B de l’any
passat i hi ha hagut alguns
fitxatges d’altres que havien
estat al Joventut de Ba-
dalona. SD

SILVIA DÍAZ

Montcada-Cerdanyola 54-86
Laietà-Montcada 58-86
Equip Partits Pt.
1 Maristes Ademar 2 4
2 Cerdanyola 2 4
3 Sant Gabriel 2 4
7 Montcada 2 3

CB ELVIRA CUYAS

Júnior masculí. Territorial BCN.
Nivell B. G2. Jornades 1 i 2
Elvira Cuyas d.

E. Cuyas-St Cugat        47-60
Equip Partits Pt.
1 CB Caldes 2 4
2 Safa Horta 2 4
3 CB Manlleu 2 3
12 Elvira Cuyas 1 1

CEB CANT SANT JOAN

Sots 21 masc. Territorial BCN.
Nivell A2. G2. Jornades 1 i 2
Can St Joan d.
St Andreu-Can St Joan 60-62

Equip Partits Pt.
1 La Salle Bon. 2 4
2 St. Andreu Nat. 2 4
3 B. Pompeia 2 4
10 Can Sant Joan 1 2

LA SALLE MONTCADA

Cadet femení. CC no sènior.
Preferent B. G3. Jorn. 1 i 2
La Salle-CN Caldes 81-39
Viladecans-La Salle 34-61
Equip Partits Pt.

1 Ubeda Ceset 2 4
2 La Salle 2 4
3 Sedis Transeu 2 4
4 Finques Olesa 2 3

FUTBOL

EF CAN SANT JOAN

Aleví. 1a Divisió. Grup 2
Jornada 1
Hospitalet-EF C St Joan     7-1

Corredors de les catego-
ries del planter de la Joven-
tut Atlètica de Montcada
(JAM) van participar el 26
de setembre a la prova
“Ruta Vino Somontano”
de Barbastro, a Osca. La
cursa va tenir lloc el 25 de
setembre. A les categories
inferiors, destaca el paper
de l’aleví Aitor Martín, que
enceta una nova tempora-
da amb molt bones pers-
pectives. El jove va que-
dar quart a la classificació
general i primer de la seva
categoria. D’altra banda,
els corredores més joves
de la JAM van aconseguir
bons resultats a la Milla

ATLETISME. RUTA SOMONTANO>

Urbana de La Llagosta,
que es va celebrar el 12 de
setembre a la localitat veïna,
en el marc de la Festa Ma-
jor.
En la categoria benjamí,
Irina Casado va arribar en
primer lloc i, en aleví
masculí, Aitor Martín tam-
bé va ser el líder. Els ben-
jamins Adrián Serrano i
Alejandro Ariza van ser
tercer i setè respectivament.
En categoria infantil feme-
ní, Aida Ariza va assolir la
vuitena posició. Els ger-
mans Toni i Basili Alcázar
van ser desens i tretzens en
la categoria d’infantil mas-
culí. SD

La majoria dels equips del
planter de futbol sala dels
dos clubs de Montcada
comencen el 2 d’octubre
la temporada 2004-2005.
Aquest any, el CFS Mont-
cada Vitelcom tindrà 7
conjunts federats a la com-
petició –l’escola disputarà
la lliga escolar del CDEM-
i la secció de futbol sala del
CD Montcada en presen-
tarà 3. El Vitel lluitarà per-
què els seus equips que
estan a Primera Divisió

mantinguin la categoria i
aconsegueixin arribar als
Campionats de Catalunya,
una fita que van assolir
l’any passat el benjamí i el
cadet A. Pel que fa al CD
Montcada, el cadet i el ju-
venil començaran la lliga
aquest el 2 d’octubre, però
l’infantil ho farà el 9 d’oc-
tubre. Aquest conjunt el
formen jugadors que ja
estaven al conjunt
verdiblanc i d’altres que
jugaven al Vitelcom. SD

ARXIU/SILVIA DÍAZ
Primeres curses de la JAM
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“L’Església no ha sabut
adaptar-se als nous temps”

Crec en la família

com una opció

que implica

compromís,

entrega i confiança

�

capellà

LAURA GRAU

�Com recorda l’arribada a
Montcada fa 33 anys?
Recordo que era un dia molt
plujós: el 7 de març de 1971. Jo
havia sentit a parlar de Montcada
com el poble del gran ciclista
Miquel Poblet, al qual admirava
molt. També tenia alguns re-
cords del municipi perquè de
petit, quan estiuejava a la Florida,
acostumava a anar amb bicicleta
fins a la cerveseria alemanya.
Amb 37 anys era la primera
vegada que assumia una recto-
ria. Abans havia estat d’ajudant
de vicari i vicari a
diferents parròquies
i vaig impartir cur-
sets de cristianitat al
Bisbat de Barcelona.
�La seva arriba-
da va portar aires
nous a la parrò-
quia.
De seguida vaig
contactar amb un
grup de cristians
compromesos que
m’ajudaven a fer
missa. Per primera
vegada les guitarres
van entrar a l’Es-
glésia. Les misses de
dissabte al vespre
s’omplien de gent
jove. També  van
començar a tenir
molts alumnes les
classes de catequesi i
aviat  vam muntar un esplai que
organitzava colònies cada estiu.
Una altra novetat va ser la cate-
quesi per a adults, pensada per

gent que volia aprofundir en la
fe cristiana. Eren temps molt
participatius.
�Durant l’època franquista
vostè es va implicar molt en
la lluita obrera. Això li va
portar problemes?
És evident que la meva actitud
no agradava gens a la gent més
conservadora. Alguns van dei-
xar de venir a l’Església. La
parròquia donava aixopluc a
les reunions dels sindicats –que
estaven prohibides. Recordo
com un fet destacat que els

treballadors de
General Cable es
van tancar dos dies
a l’església. Vaig
pactar amb la
Guàrdia Civil que
sortirien voluntà-
riament sempre i
quan no es pro-
duïssin detenci-
ons.
�Un altre mo-
ment delicat  va
ser el 23-F.
Vam amagar do-
cumentació com-
promesa a la pa-
rròquia. Hi havia
molta por a la re-
pressió, però la
Guàrdia Civil d’a-
quí ens va dir que
estiguéssim tran-
quils. En aquells

temps tenia una relació molt es-
treta amb l’alcalde Josep  M.
Campos. Semblàvem el parroc
Don Camilo i l’alcalde Peppone,

El compromís com a opció. Va nèixer a Barcelona
fa 70 anys. La vocació religiosa li ve de petit quan va fer d’escolà del
capellà del col·legi de los Reyes Católicos. Va ser ordenat sacerdot el
18 de setembre de 1960. Com admirador del Papa Joan XXIII, creu que
l’església “s’hauria de mullar més” en la denúncia de les injustícies.
El 17 de setembre va rebre la Medalla de la Ciutat i va ser objecte de
diversos actes d’homenatge. Sobre la seva figura, el que més s’ha dit
és que és un home planer, accessible i compromès amb els més
desafavorits. Sempre li ha agradat barrejar-se amb la gent i poder
parlar de tot amb tothom, des dels resultats del Barça –com a bon
culé– fins al sentit de la vida i de la mort. El 3 d’octubre deixarà de
ser el mossèn de la parròquia de Santa Engràcia. Ara viu a Reixac, el
seu “cor de pedra”, on dia a dia recupera la il·lusió de viure, després
d’un llarg període d’ombres. Cada dia passeja fins a l’antena, contem-
pla el Vallès i s’encomana a Déu.

dos personatges d’una novel·la
italiana que tenien una gran amis-
tat, a pesar de les seves diferèn-
cies ideològiques.
�Per què s’ha donat aquest
allunyament tan gran entre
l’Església i la societat?
L’Església ha perdut el tren. No
ha sabut adaptar-se als nous
temps i és més criticada per la
riquesa que ostenta que no pas
per la bona gent que hi ha a llocs
com Sudamèrica, que són un
testimoni de pobresa. Però la
gent només veu la institució, que
s’aparta molt del que Jesus volia
i que, avui dia, està dominada
pels sectors més conservadors.
A més, la formació dels nous
capellans va en aquesta línia.
Això fa que siguem més mo-
derns els capellans grans que els
que surten del seminari.
�Com veu la situació políti-
ca internacional?
Els Estats Units volen dominar
el món, començant per l’econo-
mia. Els pobles subdesenvo-
lupats no tenen elements per
resistir i alguns individus, per
desesperació, s’estan convertint
en terroristes. És l’única manera
de fer-se sentir. No poden ini-
ciar una guerra oberta, com els
poderosos.Tenen culpa certa-
ment, però també tenen culpa
aquells que han abocat els seus
pobles a la fam i a la misèria. No
hi ha una pedagogia de la pau. El
terrorisme no s’acabarà fins que
no hi hagi més igualtat.
�Quin és el sagrament que
més li agrada donar?

Josep M.Juan-TorresJosep M.Juan-Torres

Els casaments. Crec en la família
com una opció que implica com-
promís, entrega i confiança,
valors escassos en un món  do-
minat per la banalitat. Es viu

amb massa presses, no hi ha
temps per ser un bon pare, es-
pòs o amic. I no hem d’oblidar
que això és l’únic que dona sentit
a la vida.

El terrorisme

internacional no

s’acabarà fins que

no hi hagi més

igualtat


